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Pismo Božičku
Dragi Božiček, letošnje pismo začenjam v 

manj prijaznem tonu, saj moram izraziti svoje 
odkrito nezadovoljstvo, ker moje prošnje vztraj-
no ignoriraš in mi nanje sploh ne odgovarjaš. 
Razumem, da si zaradi globalne ekonomske kri-
ze moral najbrž tudi ti zmanjšati število svojega 
osebja, vendar to ne more biti opravičilo za ne-
kajletni molk, da o neizpolnjenih prošnjah sploh 
ne govorim!

Že leta 2008 sem ti pisal, da mi zgradiš hitro 
cesto do Letuša. Potem sem ti dve leti kasneje 
pisal, da bi bil zadovoljen tudi s priključkom na 
hitro cesto v Šmartnem ob Paki, a od vsega te-
ga nič! Ne razumem, da si lahko tako krivičen, 
ko pa vendar veš, da jaz in ostali Zgornjesavinj-
čani nujno potrebujemo hitro cesto za nadaljnji 
razvoj, sicer bomo obtičali v tej solzni dolini brez 
prave perspektive. Le kdo od mladih bo sploh še 
ostal tukaj in kaj bo delal?

Že pred leti sem ti tudi pisal, da te prosim za 
novo reševalno postajo in razširjen zdravstveni 
dom, saj veš, da imamo v dolini vse več starej-
ših ljudi, ki potrebujejo ustrezno zdravniško oskr-
bo. Tudi na to prošnjo se nisi odzval in sedaj, sli-
šim, se župani med seboj pričkajo, kje, če sploh, 
naj bi stala ta postaja. Vidiš, kakšne nepotrebne 
zdrahe ustvarjaš s svojim nedelom!

No, pisal sem ti pa tudi za nov vodovod, ker 
je sedanji že zelo star in me je strah, da bom 
moral nekega lepega dne kupovati vodo v trgo-
vini. Ti, ki imaš takšno moč, bi lahko stare cevi 
zlahka zamenjal z novimi, ker pa tega ne nare-
diš, čeprav sem te res zelo lepo prosil, bo tre-
ba sedaj to narediti fizično. A si sploh predsta-
vljaš, koliko bo to stalo? In koliko parcel bo tre-
ba prekopati? in koliko sosedov se bo zaradi 
tega skregalo? In koliko evropskih sredstev bo-
mo za to porabili? No, morda teh sredstev ni-
ti ne bo, ker se občine niso znale pravočasno 
dogovoriti, kje bo potekala trasa novega vodo-
voda ...

Vidim, da pri tebi z lepo besedo človek nič ne 
doseže. Braniš se z molkom, a ti nič ne morem, 
ker določila zakona o upravnem postopku zate 
ne veljajo. Tako so mi pojasnili na sodišču, kjer 
te imajo še vedno za izmišljeno osebo. Jaz pa 
vem, da obstajaš, ker, ko sem bil še majhen, si 
mi vsako leto nekaj prinesel. Potem pa si se ne-
kam potuhnil, a te bom že našel. Samo da veš, 
da se me tako zlahka ne boš znebil. Če je Bo-
žiček, naj bo Božiček za vse! Pa lepe praznike 
ti želim!
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Tema tedna

VODOVODNI SISTEM LETOŠČ NA ČAKANJU

Na Rečici zategnili ročno, v Mozirju bi 
stopili na plin

Na osnovi pogodbe o sofinanciranju projekta bo največji 
delež financiranja gradnje Letošča pripadel občini Mozirje 
– 40,35 odstotka, Rečici ob Savinji 29,81, Nazarje 22,87, 
Ljubno 6,52, Šmartno ob Paki 0,23 in Gornji Grad 0,22 od-
stotka vrednosti projekta. 

Mozirski župan Ivan Suhoveršnik: 
»Škoda je, da smo iz rok izpustili 
možnost v tej finančni perspektivi, 
kajti vprašanje je, kakšne možnosti 

sploh imamo v naslednji.« 
(Foto: ŠS)

V Občini Mozirje, ki je nosilka projekta gradnje vodovodnega 
sistema Letošč, so razočarani, saj so po njihovem mnenju zara-
di zavlačevanja s strani rečiške občine že najverjetneje zamu-
dili »avtobus« z možnostjo sofinanciranja projekta. Zavlačeva-
nje pri pridobivanju dokumentacije jih namreč postavlja korak 
nazaj, čas pa teče.

V MOZIRJU TAKO …,
Mozirski župan Ivan Suhover-

šnik je povedal, da so sami naredi-
li svojo nalogo. Pridobili so že veči-
no soglasij, prav tako tudi v Nazar-
jah, medtem ko se na Rečici še od-
ločajo, katera trasa bi bila boljša, 
do soglasij z lastniki zemljišč pa še 
sploh niso prišli. Izgovori, da mo-
rajo biti pripravljene tri variante, in 
izgovarjanje na projektanta so po 
mnenju Suhoveršnika le kupovanje 
časa, ki pa ga pri tem nujnem pro-
jektu nimajo pretirano.

»V finančni perspektivi 2007-
2013 so ostala kohezijska sred-
stva, za katera bi zlahka kandidira-
li, če bi imeli pripravljeno dokumen-
tacijo. Nekateri namreč niso uspeli 
izpeljati projektov in sredstva niso 

bila podeljena. V naslednji finanč-
ni perspektivi 2014-2020 so le-
ti sedaj že na čakalni listi in lahko 
se zgodi, da tudi če se prijavimo za 
sofinanciranje, iz tega razloga ne 
bo več sredstev za vse in pod no-
som se lahko obrišemo za 85-od-
stotno sofinanciranje projekta,« je 
mnenje Suhoveršnika.

»V kolikor bi se zadeve lotili, kot 
smo se vpleteni v projekt dogovori-
li, bi bilo lahko vse drugače,« je dejal 
in dodal: »Dejstvo je, da brez Reči-
ce ne dosegamo praga 10.000 pri-
ključkov, kar je pogoj za sofinancira-
nje. Škoda pa je, da smo iz rok izpu-
stili možnost v tej finančni perspekti-
vi, kajti vprašanje je, kakšne možno-
sti sploh imamo v naslednji.«

… NA REČICI DRUGAČE 
Rečiški župan Vinko Jeraj na 

očitke odgovarja, da ni res, da rav-
no oni zavirajo projekt, in hkrati do-
daja, da se mu ne zdi upravičeno, 
da jih krivijo za vse. Dejal je: »Že od 
vsega začetka je bil pogoj okoljske-
ga ministrstva, da morajo biti ob-
delane tri variante. Ostale občine 
so bile zadovoljne le z obstoječo. 
Poleg tega je varianta Brdo za nas 
bolj sprejemljiva in zelo pomemb-
na, saj bi bil vod krajši.« Voda bi na-
mreč do njih prišla preko Savinje in 
ne skozi Nazarje ter potem preko 
tlačnega voda na Rečico. 

Jeraj je priznal, da služnosti še 
ne pridobivajo, saj ne vedo, kate-
ra varianta bo izvedena, a jih bo-
do hitro pridobili, ko bo znana tra-
sa. Dodal je, da tudi po drugih ob-
činah še nimajo vse urejeno, »zato 
kazanje s prstom na nas ni primer-
no. Ne glede na to, kaj pravijo dru-
gi, morajo biti obdelane vse tri va-
riante, in to ni le naša muha. Koli-
kor nam je znano, projektant dela 
na tem, do nas pa še ni prišel no-
ben načrt«. 

IN KAKŠEN BO EPILOG?
Tudi na mozirski Komunali pra-

vijo, da si Občina Rečica ob Savi-
nji le kupuje čas. Direktor Andrej 
Ermenc je povedal, da za potrebe 
projekta na Komunali pripravljajo 
potrebne podatke in jih posredu-
jejo projektantu. »Komunala je že 
pred leti opozorila na problem sis-
tema Letošč. Pripravili smo idej-
ni projekt sanacije Letošča, ki pa 
je očitno v vseh občinah obležal 
v predalih. Občina Rečica ima vo-

dovod na obeh bregovih Savinje, 
na obeh straneh morajo graditi 
na novo, in to precej podraži ce-
lotno zadevo, v projektu pa nasto-

pajo v velikem procentu,« je ome-
nil Ermenc.

Ravno zaradi velikosti investici-
je se Rečičani nagibajo k izvedbi 
po fazah. Ni pa nobena skrivnost, 
da je vsem vpletenim občinam ja-
sno, da brez sofinanciranja iz ko-
hezijskih skladov projekt ni izve-
dljiv. Prvi avtobus, kot je dejal žu-
pan Suhoveršnik, je odpeljal in z 
njim je šlo 85 odstotkov od 21-tih 
milijonov evrov sredstev za projekt. 
Vprašanje je, ali se bodo pravoča-
sno uskladili in ujeli vsaj drugega.

Štefka Sem

Rečiški župan Vinko Jeraj: 
»Varianta Brdo je za nas bolj 

sprejemljiva in zelo pomembna, saj 
bi bil vod krajši.« (Foto: ML)

Direktor Komunale Mozirje Andrej 
Ermenc: »Komunala je že pred 

leti opozorila na problem sistema 
Letošč. Pripravili smo idejni projekt 
sanacije Letošča, ki pa je očitno v 
vseh občinah obležal v predalih.« 

(Foto: ŠS)
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Aktualno

Več o teh temah v prihodnji številki Savinjskih novic.

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE

Od torka 
dalje gozdarji 

ponovno na 
terenu

Ta ponedeljek so gozdarji ponovno dobili ze-
leno luč za delo na terenu. Zadnja dva tedna so 
namreč zaradi sklepa direktorja Zavoda za goz-
dove Slovenije (ZGS), sedaj že odstavljenega 
Iva Trošta presedeli v pisarnah, razlog pa je bil 
v tem, da je zavodu zmanjkalo sredstev za ma-
terialne stroške, kamor spadajo tudi kilometrine. 

Svet zavoda je na izredni seji sklenil, da bo-
do najeli premostitveni kredit v višini 300 tisoč 
evrov, s katerim bodo gozdarjem omogočili na-
daljnje delo na terenu. Po besedah vodje nazar-
ske območne enote ZGS Tonija Breznika so se 
gozdarji tako v torek, 17. decembra, vrnili na te-
ren, k lastnikom gozdov, ki so prav gotovo že 
težko čakali odmere za posek, saj so vremen-
ske razmere za delo v gozdu nadvse primerne.

Štefka Sem

SREČANJE POSLOVNIH PARTNERJEV V NAZARJAH

Druženje namenjeno boljšemu medsebojnemu 
poznavanju in povezovanju

Udeleženci srečanja so z zanimanjem prisluhnili predstavitvi direktorice VDC Darije Lesnjak. 
(Foto: Marija Lebar)

Nazarska občina in podjetje BSH Hišni apara-
ti Nazarje sta v sredo, 11. decembra, pripravila 
srečanje s poslovnimi partnerji. Dogodek je bil 
predvsem družabne narave, so pa predstavili tu-
di delo podjetja in občine v iztekajočem se letu.

Udeleženci srečanja so se zbrali v Jakijevi hi-
ši v Nazarjah, kjer jim je Barbara Šoster Rutar iz 
Muzeja Vrbovec spregovorila nekaj besed o raz-
stavi slikarja Nikolaja Mašukova, ki jo v teh dneh 
gosti tamkajšnja galerija. Po ogledu razstave je 
zbrane s kratkimi besedami nagovoril direktor 
področja gospodarjenja v nazarskem BSH Bo-
štjan Gorjup. 

Povedal je, da je bilo leto 2013 v poslovnem 
smislu uspešno. »Mi o krizi ne govorimo. Bele-
žimo 15-odstotno rast prihodkov, na trgih Adria 
East smo prav tako dosegli rast. Dobiček je v 
skladu s pričakovanji. Poslujemo na številnih tr-
žiščih, od koder prihajajo različni signali glede 
kupne moči.« Za srečanje partnerjev je dejal, da 
je družabne narave, saj ljudje, ki se bolje pozna-
jo, tudi lažje in uspešneje sodelujejo.

Županja Majda Podkrižnik je podčrtala odlič-
no sodelovanje z BSH Hišni aparati na številnih 
področjih. Ob video predstavitvi je izpostavila 
najpomembnejše letošnje dogajanje v občini, 

s poudarkom na socialnem področju. Našte-
la je kar nekaj priznanj, kot sta priznanje naša 
Slovenija za toplar in zlati kamen za občanom 
prijazno bivanje. Občina je z dokončanjem 
Zbirnega centra Podhom zagotovila ustrezno 
ravnanje z odpadki, prizadevanja za ureditev 
zdravstva so v polnem teku, prav tako za pro-
jekt Letošč, ki bo zagotovil trajno oskrbo s pi-
tno vodo, ureditev nekaterih cest in ostale in-
frastrukture.

Skupaj so nato obiskali enoto Vrba Varstveno 
delovnega centra (VDC) SAŠA, kjer jih je spreje-
lo prijazno delovno vzdušje. Obiskovalce je na-
govorila direktorica VDC SAŠA Darija Lesnjak. 
Predstavila je organizacijsko strukturo in zaple-
te, ko je zgornjesavinjski VDC skoraj ostal brez 
prostorov. Zahvalila se je podjetniku Francu Pfe-
iferju, ki jim je prisluhnil in omogočil, da sedaj 
delujejo v primernih prostorih v coni Pfeifer, kjer 
bodo delovanje nadgradili še z bivalno enoto. 
Predstavila je delo varovancev in povabila priso-
tne, da se jim pri tem pridružijo, kar so nekateri 
tudi storili. Delovanje Zaposlitvenega centra Ruj, 
zavoda za usposabljanje in zaposlovanje invali-
dov, Nazarje, kjer prav tako zaposlujejo osebe s 
posebnimi potrebami, je predstavila sodelavka 
zavoda Ruj Andreja Kladnik.

Marija Lebar

Dobrodelni koncert Skupaj 
zmoremo

V Gornjem Gradu se je pretekli petek odvijal 
dobrodelni koncert z bazarjem. Zbrana sred-
stva od vstopnine, prispevkov z bazarja in pri-
spevkov donatorjev so bila namenjena za šol-
ski sklad, ki na osnovni šoli deluje že dolga le-
ta in doslej je iz njega prišlo precej pomoči – 
tako doplačila za socialno šibkejše kot plačila 
za nadstandardne programe za vse učence. 

Koncert so organizirali zaposleni na gornje-
grajski šoli, nastopili pa so številni mladi talen-
ti, učenci in znani glasbeni gostje. Prireditev je 
privabila veliko ljudi, ki so napolnili dvorano 
kulturnega doma, celotno dogajanje pa je po-
tekalo v duhu dobrih del, ki jih v prazničnem 
decembru radi delimo s tistimi, ki so v stiski.

ŠS

Koncert za Denisa privabil veliko 
ljudi, ki so želeli pomagati

Minulo nedeljo so na Ljubnem ob Savinji 
številni organizatorji dokazali, da znajo pri-
sluhniti ljudem v stiski. Pripravili so dobrodelni 
koncert in izkupiček namenili štiriletnemu De-
nisu, ki ima redko obliko cerebralne paralize. 

Dvourno dogajanje na odru, kjer so nasto-
pili številni glasbeni gostje, je oblikoval Bojan 
Štrukelj, roko pomoči mladi družini pa sta po-
nudila tudi ravnatelj ljubenske osnovne šole 
Rajko Pintar in župan občine Franjo Naraloč-
nik, ki sta vsak na svojem delovnem področju 
zagotovila nekaj sredstev malemu junaku za 
njegovo zdravljenje. 

MŠ
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Iz občin, Organizacije

RAZVOJNA AGENCIJA SAVINJSKE REGIJE 

Skupaj že sto 
podpisnikov deklaracije 

trajnostnega razvoja
V Celju so v sredo, 11. decem-

bra, pripravili slovesni podpis de-
klaracije trajnostnega razvoja Sa-
vinjske regije. Ta dogodek je orga-
nizirala Razvojna agencija Savinj-
ske regije (RASR), in sicer tretje le-
to zapored. Prejšnjim podpisnikom 
se je pridružilo deset novih, tako je 
do sedaj k deklaraciji pristopilo sto 
različnih deležnikov.

Med podpisniki je bilo tokrat več 
družb iz Velenja, med njimi Gore-
nje. Zbrane, med katerimi so bili tu-
di župani iz Zgornje Savinjske do-
line, je pozdravila podžupanja Me-
stne občine Celje mag. Darja Turk. 
Slavnostni govornik je bil dr. Bo-
štjan Petelinc, generalni direktor di-
rektorata za javne službe varstva 
okolja in investicije v okolje na mini-
strstvu za kmetijstvo in okolje, ki je 
pozdravil prizadevanja Savinjske 

regije in poudaril, da gredo predvi-
deni ukrepi na ravni Evropske uni-
je in Slovenije prav v smeri, ki jo za-
stavlja deklaracija trajnostnega ra-
zvoja Savinjske regije. 

Direktor RASR Janez Jazbec je 
ob tem dejal: »Pomen deklaracije 
je v tem, da sto podjetij in institucij 
regije v njej vidi po eni strani izhod 
iz krize, po drugi pa pot do družbe-
ne blaginje. Pomembno je, da se 
trajnostno ravna tako v načinu bi-
vanja kot v načinu dela, medseboj-
nih odnosih in odnosih do okolja.«

V imenu podpisnikov je zbrane 
nagovoril dr. Peter Kukovica, ki je s 
pooblastilom predsednika uprave 
podpisal deklaracijo za Gorenje. Kot 
predstavnik največjega regijskega 
zaposlovalca je pozdravil regijska 
prizadevanja v smeri trajnosti.

Marija Lebar

OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Imenovali kandidatko v 
svet zavoda regijskega 

študijska središča
Na zadnji seji so rečiški občin-

ski svetniki obravnavali pobudo za 
oblikovanje predloga za člana Sve-
ta zavoda Regijsko študijsko sredi-
šče (RŠS) Celje, ki bo uvrščen na li-
sto kandidatov. Občina je namreč 
od RŠS prejela dopis za oblikova-
nje liste kandidatov, saj bodo izve-
dli volitve v svet zavoda.

Zadevo je obravnavala komisi-
ja za mandatna vprašanja, volitve 
in imenovanja. Občinskemu svetu 
je komisija predlagala, da za čla-
nico, ki bo uvrščena na listo kan-
didatov, imenuje Polonco Kolenc 

Ozimic, kar je občinski svet tudi 
potrdil.

Občine ustanoviteljice razen me-
stnih občin imajo v svetu dva čla-
na. Po prejemu predlogov občin 
bodo na zavodu sestavili kandida-
tno listo in jo poslali ustanovitelji-
cam v glasovanje. Izvoljena bosta 
tista dva kandidata, ki bosta dobi-
la največ glasov. Mestni občini Ce-
lje in Velenje svoje predstavnike v 
svet imenujeta neposredno. Man-
dat sedanjemu svetu poteče sredi 
leta 2014.

Marija Lebar

OBČINA GORNJI GRAD

Doslej sto tisočakov za male čistilne naprave 
Za vsako stalno prijavljeno osebo v gospodinjstvu pravilnik določa 

250 evrov subvencije, temu se prišteje višina sredstev, ki jih je upra-
vičenec v preteklih letih do pričetka obratovanja MČN vplačal kot ta-
kso za obremenjevanje okolja zaradi odvajanja odpadnih voda oziro-
ma okoljsko dajatev za onesnaževanje okolja zaradi odvajanja odpa-
dnih voda. Subvencija lahko pokriva do sto odstotkov vrednosti inve-
sticij oziroma ne more biti višja, kot je vrednost investicije vključeno z 
davkom na dodano vrednost.

V gornjegrajski občini je preko 400 gospodinjstev, ki ne bodo ime-
la možnosti priključitve na javno kanalizacijsko omrežje in bodo mo-
rala do konca leta 2017 poskrbeti za lastne male čistilne naprave. Do 
takrat naj bi namreč bila vsa gospodinjstva priključena na javno kana-
lizacijo ali imela male čistilne naprave. Za sofinanciranje le-teh bo do 
leta 2017 v proračunu predvidoma namenjenih 380.000 evrov, razpi-
si bodo objavljeni vsako leto.

Male čistilne naprave so namenjene čiščenju iz gospodinjstev, manjših 
gostinskih in gospodarskih objektov, stanovanjskih blokov in so namenjene 

za območje, kjer ni javnih kanalizacij. (cistilnenaprave.si)

V gornjegrajski občini so za na-
kup in vgradnjo malih čistilnih na-
prav (MČN) v proračunu v zadnjih 
dveh letih namenili sto tisoč evrov. 
Letos je bilo v proračunu zagoto-
vljenih 70 tisoč evrov, javni razpis 
pa je bil objavljen v januarju. Prija-
ve na javni razpis za sofinanciranje 
MČN so odpirali vsak prvi ponede-
ljek v mesecu in sredstev je zmanj-
kalo že po dveh odpiranjih. Kljub te-
mu na občini zagotavljajo, da bo-
do vsi, ki so letos kupovali MČN, 
lahko za subvencijo zaprosili v pri-
hodnjem letu.

V letu 2012 je bil odprt prvi jav-
ni razpis, na osnovi katerega je 15 
gospodinjstev, ki so poslala popol-
ne vloge, prejelo skupno 30.000 
evrov. Večina prijavljenih na prvi 

razpis so MČN vgradili že med le-
toma 2008 in 2012. V letošnjem le-
tu je bilo v proračunu zagotovlje-
nih 70.000 evrov, sofinanciranih je 
bilo 31 vlog. Na razpis je letos pri-
šlo skupaj 39 vlog, pet vlog je bi-
lo zavrnjenih zaradi porabe sred-
stev, dve vlogi zaradi neizpolnje-
vanja pogojev razpisa, eno gospo-
dinjstvo pa potem ni vložilo zahtev-
ka. Gospodinjstva, katerih vloge so 
bile zavrnjene zaradi porabe sred-
stev, lahko kandidirajo na razpisu v 
letu 2014. 

Od doslej 46 sofinanciranih 
MČN jih je bilo 24 vgrajenih na ob-
močju krajevne skupnosti Nova 
Štifta, 19 v Gornjem Gradu in tri v 
Bočni. Najvišji dodeljeni znesek je 
v letu 2013 znašal 4.367 evrov go-

spodinjstvu z enajstimi osebami, 
najnižji znesek 378 evrov. Povpre-
čen znesek za vgradnjo MČN je 
znašal 1.818 evrov, povprečno šte-
vilo družinskih članov je bilo 6,28.

Pravilnik o dodelitvi nepovratnih 
finančnih sredstev za sofinancira-
nje nakupa in vgradnje malih čistil-
nih naprav v občini Gornji Grad do-
loča postopek in pogoje za dodeli-

tev nepovratnih finančnih sredstev, 
zagotovljenih v proračunu občine 
za sofinanciranje nakupa in izgra-
dnje malih čistilnih naprav na ob-
močju občine, kjer ni možnosti pri-
ključitve na javno kanalizacijsko 
omrežje ter v projektni dokumenta-
ciji občine ni predvidena izgradnja 
kanalizacijskega omrežja. 

Štefka Sem
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Na božič in 
štefanovo žive 

jaslice v Dol-
Suhi

Za še malo več »živega božičnega duha« tudi 
letos člani Turističnega društva Rečica ob Savi-
nji v opuščenem kamnolomu v Dol-Suhi pripra-
vljajo žive jaslice. Na igrane prizore, ki bodo po-
nazorili Jezusovo rojstvo in pomagali doživeti 
čar božične noči, se že nekaj časa pripravlja več 
kot dva ducata igralcev. Po dve igrani predstavi 
bosta na božič in štefanovo ob 17. in 18.30 uri. 

Letos bodo približno polurni program živih 
jaslic z ubranim petjem dopolnili člani Vokalne 
skupine Rečica. Glede na to, da gre za novo za-
sedbo sicer uveljavljenih pevk in pevcev, bo do-
gajanje še bolj zanimivo. 

Marija Šukalo

V KRNICI RASTE LESENA VARČNA HABROVA HIŠA

Se les kot gradbeni material le vrača tudi v našo 
dolino?

Varčna »Habrova« hiša iz lesa raste v Krnici pod Rogatcem. (Foto: Jože Miklavc)

V idiličnem planinskem svetu v Krnici v občini 
Luče v teh dneh dobiva že kar pravo podobo le-
pega doma lesena zgradba Aleša Pančurja, naj-
mlajšega od dveh Habrovih fantov. Aleš, podje-
tnik s področja gozdarstva, ki veliko dela izvaja 
v bližnji Avstriji, se je ob podpori in na željo druži-
ne odločil, da zgradi svoj dom v okolju domačih 
gozdov pod Rogatcem. 

Letošnjo jesen, ko si je ob pomoči projektan-
ta kot investitor pridobil potrebno gradbeno do-
kumentacijo, je ekipa lesarjev in gradbincev pri-
čela s postavljanjem lesene konstrukcije varčne 
hiše. Le-ta bo imela nekaj čez 90 m² koristne bi-
valne površine. 

Tik pred prvim snežnim pregrinjalom so po-
krili streho ter vgradili leseni obod, okna pa bodo 

nameščena še do konca letošnjega leta. Projek-
tant Rok Brinovšek iz Ljubije nam je o gradnji de-
jal: »Osebno sem zelo navdušen, da se lesena 
gradnja vrača, in mislim, da bi morala to država 
že zdavnaj podpreti in spodbujati, tudi pri javnih 
gradnjah oziroma stavbah. V moji praksi se ka-
že, da se več kot polovico objektov, ki jih projek-
tiram, gradi oziroma namerava graditi v lesenih 
variantnih izvedbah. Pri Pančurju je v izdelavi 
nizkoenergijska lesena hiša, primernega videza 
za podeželje, konstrukcija in fasada ter stavbno 
pohištvo so iz kakovostnega gradbenega lesa.« 

V enodružinsko podeželsko stanovanjsko hi-
šo bo vgrajenega približno 54 m3 lesa, ki ga je 
Aleš Pančur posekal v svojem gozdu. Ob trdem 
delu in s prihrankih ga je v minulih letih kupil kot 
zeleni kapital. Tudi oprema v zgradbi bo vsa iz 
domačega lesa, izdela pa jo bo domači mojster, 
kar bi naj pomenilo kakovost in cenovno dosto-
pnost. 

Skupaj z ženo Ivico ter dvema sinovoma, štiri-
letnim Žigom in osemmesečnim Filipom, se bo-
do morda veselili novega doma že v prihodnjem 
letu. Do tedaj pa živijo v Aleševi rojstni hiši, le 
streljaj od novogradnje, pri Habrovih. Alešev oče 
Jože, mama Marija ter brat Joško so zelo vese-
li in ponosni, da bodo kot prvi sosedje živeli v te-
sni povezavi s sinovo družino. Zato tudi radi pri-
skočijo na pomoč, kolikor pač lahko. In kot je de-
jal »dedi« in vodja pevcev Habrovi fantje, še bo-
do zapeli, »če ne prej, pa spet, ko zrasteta naša 
mala fanta«.

Jože Miklavc

OBČINSKI SVET NAZARJE

Sprejeli proračun za prihodnje 
leto in odlok o občinskih cestah

Nazarski občinski svet se je v četrtek, 12. de-
cembra, sešel na letošnji zadnji redni seji. V ob-
sežnem dnevnem redu je bilo med drugimi toč-
kami sprejemanje odloka o kategorizaciji občin-
skih cest in proračuna občine za leto 2014.

Kot je povedala županja Majda Podkrižnik, je 
občinski svet sprejel zadnjo spremembo odlo-
ka na novembrski seji. Občinska uprava je se-
daj pripravila njegov čistopis, ki je bil predhodno 
potrjen leta 2008, spremembe odloka pa so bi-
le sprejete še v letu 2010, 2012 in 2013. Občin-
ski svet je tako sprejel sklep, da se potrdi uradno 
prečiščeno besedilo odloka o kategorizaciji ob-
činskih cest.

Predlog odloka o proračunu občine Nazar-
je je bil sprejet na seji v novembru, nakar je bila 
razpisana javna razprava. Županja je povedala, 
da amandmajev k dokumentu ni bilo, sprejeli pa 
so dve pobudi. Prvo je vložilo Združenje borcev 
za vrednote NOB Mozirje, Krajevna organizacija 
Nazarje, in sicer želi, da se sredstva za vzdrževa-
nje grobišč izvzamejo iz razpisa in se za ta de-
nar v višini 540 evrov podpiše pogodba. Predlog 
je v proračunu upoštevan. 

Druga pobuda je prišla iz Javnega podje-

tja Dom, in sicer naj bi se oblikovala postavka, 
s katero bi občina od JP Dom odkupila opremo 
športne dvorane, za enak znesek pa naj bi se 
znižale nekatere druge postavke v proračunu, 
kot so avtorski honorarji, strokovna pomoč pri 
izgradnji prizidka k zdravstvenemu domu, uredi-
tev objektov kulturne dediščine, izgradnja fekal-
ne kanalizacije, stroški za cerkve …

Županja je obrazložila, zakaj se predlog ne 
more upoštevati. Nekatere zgoraj omenjene pro-
jekte je občina dolžna izvesti zaradi pogodbenih 
obveznosti, Bračunov mlin se bo saniral s sku-
pno izvedbo krajevne skupnosti in občine ter s 
prostovoljnim delom občanov, sanacija je sredi 
izvajanja in je potrebna tudi zaradi ureditve za-
jede na tamkajšnji cesti. Sredstva za cerkve se 
zmanjšujejo že vse od leta 2007, denar za stro-
kovno pomoč je zmanjšan, avtorski honorarji pa 
so glede na leto poprej skoraj prepolovljeni.

Občinski svetniki so imeli nekaj manjših vpra-
šanj, na katera sta podali odgovor županja in ra-
čunovodkinja Branka Tevž. Soglasno je bil nato 
potrjen sklep, da se odlok o proračunu in prora-
čun z vsemi prilogami sprejmeta.

Marija Lebar
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ZIMSKO-LETNI TURISTIČNI CENTER GOLTE 

Vesel začetek nove smučarske sezone

Letos smučarji na Golteh uživajo na snegu že od novembra. (Foto: Benjamin Kanjir)

Na Golteh se je v času zadnjega vikenda zgo-
dil s tujko popularno imenovan ski opening. Za 
začetek nove smučarske sezone so zagnali tri 
naprave, ki so jih smučarji dodobra izkoristili, ob 
tem pa na terasi hotela uživali ob zvokih dalma-
tinske klape Lanterna, ob okusnih jedeh in mo-
dni reviji, ki je bila kot pika na i.

Tisti najbolj vneti so lahko sneg na Golteh pre-
izkusili že 30. novembra, ko so delavci na smu-
čišču v tek pognali prvo dvosedežnico. Smuči-
šče v prvih decembrskih delovnih dnevih nato 
ni obratovalo, zaposleni pa so čas izkoristili za 
usposobitev še ostalih naprav. Slednje so preiz-
kusili v času preteklega vikenda, obratovale pa 
so nato tudi ves pretekli teden, vse do uradne-
ga začetka smuke, ki je bil v času vikenda 14. in 
15. decembra. 

Ta dva dneva je bilo na Golteh zelo pestro. Si-
cer so dokaj visoke temperature preprečile, da bi 
usposobili še ostala smučišča, razen Medvedja-
ka, Blatnika in Morave. Kljub temu so bila slednja 
pripravljena, na drugi strani pa tudi izkoriščena s 
strani smučarjev, ki so komaj čakali, da se zapo-
dijo po zasneženih strminah. Ob tem je bila na te-
rasi hotela dalmatinska fešta s klapo Lanterna.

Direktor centra na Golteh Ernest Kovač se je 
spomnil na letošnjo poletno sezono. Dejal je, da 

je bila dokaj dobra, saj so zabeležili nekaj od-
stotkov več gostov kot leto poprej. Sicer jih je za 
prihod na Golte manj uporabljalo gondolsko žič-
nico, kar gre pripisati modernizirani cesti preko 
Šmihela. Na Golteh tudi jeseni niso mirovali, saj 
so se intenzivno pripravljali na prihajajočo zim-
sko sezono. Na nihalki je bil izveden remont in 
pridobljena vsa potrebna dovoljenja za obrato-
vanje. Ob tem so pripravljali tematske vikende 
in večere, s katerimi so privabili goste tudi v tem 
času. Bilo je več zaključkov, obiskovale so jih za-

ključene skupine, izvedene so bile različne po-
slovne konference in podobno. 

In kaj direktor pravi ob prihajajoči zimski sezo-
ni? »Zaenkrat se trudimo narediti čim več priredi-
tev, kot je tale na začetku sezone. Sicer obisk še 
ni pričakovan, ampak zdi se mi, da je za boljši 
obisk tule zgoraj pri nas potrebno najprej pravo 
zimsko vzdušje v dolini. Kljub temu je tukaj med 
300 in 400 obiskovalcev dnevno, kar je za zače-
tek lepo število,« je povedal Ernest Kovač. 

Benjamin Kanjir

KONFERENCA KAKOVOSTI 2013 V VELENJU

Težave pri ravnanju z okoljem tudi zaradi 
nedorečene zakonodaje

Dušan Pichler je razložil, kakšne so spremembe 
in kako daleč je postopek sprememb in 

dopolnitev zakona o varstvu okolja. 
(Foto: Marija Lebar)

V prostorih Medpodjetniškega izobraževalne-
ga centra (MIC) Velenje sta Društvo za kakovost 
in ravnanje z okoljem Velenje in Savinjsko-šale-
ška gospodarska zbornica Velenje v četrtek, 5. 
decembra, pripravila konferenco kakovosti. Leto-
šnja konferenca je bila 13. zapovrstjo, organiza-
torji pa so jo naslovili Okolje v vrtincu zakonskih 
sprememb in v interesu posameznih deležnikov.

Udeležence dogodka je pozdravila predse-
dnica Društva za kakovost in ravnanje z okoljem 
Velenje mag. Vilma Fece. Predstavila je program 
in potek konference. V imenu zbornice je priso-
tnim spregovoril direktor mag. Franci Kotnik, do-
brodošlico pa je izrazil in povedal nekaj besed o 
delovanju MIC-a njegov predstavnik Uroš Lukič.

Kakšne so spremembe in kako daleč je po-
stopek sprememb in dopolnitev zakona o var-
stvu okolja, je razložil predstavnik direktorata 
za okolje na pristojnem ministrstvu Dušan Pi-
chler. Dejal je, da je namen zadnjih zakonskih 
sprememb dokončanje vnosa nekaterih evrop-
skih direktiv in sprejem zakonskih rešitev, s ka-
terimi bi skušali urediti tiste pomanjkljivosti, ki jih 
evropska komisija očita Sloveniji pri uveljavlja-
nju evropskega pravnega reda. Gre za več direk-

tiv, med njimi direktive o industrijskih imisijah, 
ureditev trgovanja z imisijskimi kuponi in preso-
je vplivov na okolje.

O ponovni uporabi odpadkov in o zmanjševa-
nju stroškov ravnanja z odpadki v industrijskih 

podjetjih je predavala predstavnica podjetja In-
terseroh Nina Durini, o prepletenosti zakonodaje 
na področju odpadkov, virov in surovin je govori-
la Janja Leban z Gospodarske zbornice Sloveni-
je. Postavlja se vprašanje, kaj odpadki sploh so, 
kdaj so stranski proizvod, kdaj odpadek in kdaj 
gradbeni proizvod. Kakšni so pogoji za uporabo 
naštetega. Na tem področju je potrebno poveza-
ti znanje in komuniciranje s stroko ter optimal-
no uporabljati odpadke kot vir surovin, je meni-
la Lebanova. 

Z vidika javnih služb je Igor Petek iz ljubljan-
ske Snage predstavil težave pri izvajanju zahtev 
zakonodaje. Dejan Zver iz Gorenjeve družbe Su-
rovina pa je podčrtal načelo, da plača povzro-
čitelj obremenitve. V skladu s tem mora stroške 
odstranjevanja odpadkov kriti imetnik odpadkov 
ali prejšnji imetniki ali proizvajalci proizvodov, 
od katerih odpadki izvirajo.

Posebnih sklepov ali stališč na konferenci ni-
so zavzeli. V pogovoru pa so se udeleženci stri-
njali, da so podobni dogodki potrebni, saj izvedo 
marsikaj novega, zato bodo konferenco pripra-
vili tudi prihodnje leto.

Marija Lebar
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MESNICA ŠINTI NA LJUBNEM OB SAVINJI

Velik obisk nakazal potrebo po mesnici v kraju
Matic Jeraj (desno) in David Kosmač 
sta imela na otvoritvi polno mesnico, 
kot prvo gostjo pa sta postregla 
podžupanjo Anko Rakun. 
(Foto: Štefka Sem)

Od torka, 10. decembra, je Ljub-
no ob Savinji ponovno bogatejše 
za mesnico. Le-to sta skupaj uredi-
la Matic Jeraj iz Okonine in David 
Kosmač iz Strug, oba že izkušena 
v tem poslu. Prostor jima je poleg 
trgovine Na placu v najem oddala 
Zgornjesavinjska kmetijska zadru-
ga Mozirje, strankam pa bosta z 
bogato ponudbo mesa in mesnih 
izdelkov na voljo vse dni v tednu, 
razen ob ponedeljkih.

Odprtje mesnice Šinti je poz-
dravila podžupanja občine Ljub-
no Anka Rakun ter izrazila vese-
lje, da se mladi še odločajo za 
samostojno pot, ki na začetku 
prav gotovo ni lahka, zahteva ve-
liko poguma in še več dela. La-
stnikoma mesnice je na poslovni 

obloženimi vitrinami. Za pestro in 
kvalitetno ponudbo se bosta redno 
trudila, da bodo stranke zadovolj-
ne, sta zagotovila mlada podjetni-
ka. Obiskovalci so na otvoritvenem 
dnevu lahko poizkusili številne me-
sne dobrote iz nove mesnice, lahko 
so se tudi posladkali. Dober obisk 
v prvih dneh pa po besedah lastni-
kov kaže na to, da so ljudje v kraju 
vajeni nakupovanja v mesnici in so 
že težko čakali, da se tovrstna po-
nudba vrne v kraj. 

Štefka Sem

GOVEDOREJSKO DRUŠTVO ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Neverjetne razsežnosti kmetovanja v ZDA

Gašperja Napotnika je vse videno tako navdušilo, 
da že računa na naslednjo ekskurzijo, ko si bo 

ogledal govedorejo v Kanadi. 

Člani govedorejskega društva so z zanimanjem prisluhnili predavanju o obisku mlekarskih farm v 
Združenih državah Amerike.

Zgornjesavinjsko govedorejsko društvo je za 
svoje člane pripravilo v Juvanju zanimivo stro-
kovno potopisno predavanje o obisku mlekar-
skih farm v Združenih državah Amerike. Preda-
vatelj Gašper Napotnik iz Topolšice si je letos po-
zno jeseni ogledal mlečno proizvodnjo in njene 
neverjetne razsežnosti v več zveznih državah, 
vse od juga proti severu ZDA. 

Predavatelja je predstavil predsednik društva 
Franci Zagožen. Povedal je, da je Napotnik eden 
največjih poznavalcev črno-bele pasme govedi 
pri nas. Tudi sam se na svoji kmetiji ukvarja s pri-
rejo mleka, je pa član Govedorejskega društva 
Šaleške doline, ki ima okoli 170 članov. 

Napotnik je povedal, da je idejo za strokovni 

ogled ameriških farm dobil, ko je bral oglas neke 
avstrijske agencije, ki take ekskurzije organizira. 
Prijavil se je in na svoje stroške skupaj z med-
narodno sestavljeno skupino odpotoval v ZDA. 
Poleg ogleda kmetijstva so obiskali tudi nekate-
re turistične znamenitosti, kot sta Las Vegas in 
Grand Canyon. Večino pozornosti so namenili 
obisku farm, kjer redijo krave molznice. 

V Arizoni, kjer so obisk začeli, živali redijo v 
odprtih hlevih, pokritih le s streho. Ker je klima 
suha in vroča, poslopja ves čas ohlajajo z vodno 
prho. Na enem od obiskanih posestev so ime-
li kar 13.000 molznic, poleg pa še več druge ži-
vine, tako da se je po hlevu mogoče voziti z av-
tobusom. Imajo posebne porodnišnice za živa-

li, teleta pa od mater takoj odstavijo. Moška te-
leta takoj ustrelijo, saj reja te pasme po njihovih 
izračunih za meso ni ekonomična, farme so na-
mreč strogo specializirane. Lastnik ne pozna ni-
ti vseh zaposlenih, kaj šele živali. Če povemo za 
primerjavo, ima največji rejec v naši dolini od 50 
do 60 živali.

Obiskovalci iz Evrope so si ogledali tudi farme 
na severu. Država Wisconsin je znana po mleč-
ni proizvodnji, a tukaj imajo tudi manjše družin-
ske kmetije s po le nekaj deset glav govedi. Ogle-
dali so si še eno od govedorejskih razstav, ka-
mor prihajajo rejci iz vsega sveta. Plemenske ži-
vali na avkcijah dosegajo neverjetne cene. Te se 
gibljejo vse od 6.000 do 130.000 dolarjev. 

Tekst in foto: Marija Lebar

poti zaželela veliko dela, številne 
navzoče na otvoritvi pa spodbu-
dila, naj nakupujejo v domačem 
kraju ter s tem še koga spodbu-

dijo, da stopi na podjetniško pot.
Po govoru Rakunove sta Jeraj 

in Kosmač obiskovalce povabila v 
prijetno urejeno mesnico z bogato 
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AMBROŽEVA MAŠA V NOVI ŠTIFTI

Zahvala za letino in podelitev priznanj

Predsednik Čebelarske zveze SAŠA Ivan Čopar se je zahvalil 
vsem, ki delujejo v dobrobit čebelarjenja. Med njimi sta tudi dobitni-
ka priznanj, ki jih je tokrat podelil. Viktorija Krajnc je prejela prizna-
nje ČZ SAŠA, Ivan Rop pa odličje Antona Janše II. stopnje.

Predsednik Čebelarske zveze SAŠA Ivan Čopar je podelil priznanji Viktoriji 
Krajnc in Ivanu Ropu. (Foto: Marija Lebar)

Čebelarsko društvo Gornji Grad 
je pripravilo tradicionalno zahvalno 
mašo v Novi Štifti. Po maši je sledil 
krajši kulturni program, na katerem 
so spregovorili govorniki, podeljeni 
pa sta bili tudi dve priznanji.

Mašo, tokratna je bila že deveta 
zapovrstjo, pripravijo čebelarji na 
nedeljo, ki je najbliže godu sv. Am-
broža, njihovega zavetnika. Novo-
štiftni župnik Alojz Ternar je v nago-
voru življenje čebel in njihove med-
sebojne odnose v panju postavil 
za zgled, ki naj bi mu sledili. 

Kako se da složno sodelovati, 
so pokazali tudi cerkveni pevke in 

pevci. Moči so združili tako bočki 
kot novoštiftni pod vodstvom Voj-
ka Zavolovška in zapeli ob zvokih 
harmonike. Že v začetku maše je 
zazvenela čebelarska himna. Oltar 
je bil okrašen v čebelarskem stilu, 
krasil ga je adventni venec, ki ga je 
Ivan Rop, eden organizatorjev ma-
še, izdelal iz voska.

V kulturnem programu so letos 
pogrešali pevki Kristino in Pepco, 
ki sta lepe domače pesmi prepe-
vali zadnjih nekaj let, tokrat pa sta 
zboleli. Na kitaro je zaigrala ena od 
članic čebelarskega krožka. Zbra-
nim se je za številno udeležbo za-

hvalil predsednik ČD Gornji Grad 
Franc Bezovšek, nagovoril jih je tu-
di župan Stanko Ogradi. Ta je pou-
daril pomembnost prenašanja če-
belarske tradicije na mlade, ki vse 

prepogosto iščejo vire informacij 
na spletu, kar pa ni tako kot pristen 
človeški pristop in morda še prakti-
čen prikaz.

Marija Lebar

SOLČAVSKO

Božično-novoletnega koncerta v Logarski dolini ne bo
Kot smo izvedeli od vsakoletnih 

organizatorjev tradicionalnega kon-
certa na prostem v Logarski dolini, 
le-tega letos ne bo. Priredili so ga že 
šestnajstkrat, osrednji organizator 
je bil Hotel Plesnik, soorganizator-

ji vsakič Občina Solčava, občasno 
so sodelovali tudi z Logarsko dolino 
d.o.o. in v zadnjih dveh letih z zavo-
dom Rinka iz Solčave. 

Zdaj, ko ni denarja nikjer več, ko 
so izginili nekdanji sponzorji, se ra-

Dobra doza smeha v 
družbi sleparjev v krilu

Mlajša gledališka skupina Kul-
turnega društva Gornji Grad bo na 
domačem odru v kulturnem domu 
to soboto ob 19. uri premierno odi-
grala komedijo Sleparja v krilu. Po-
novitev bo v nedeljo ob 18. uri. Za-

bavna zgodba o dveh obubožanih 
igralcih, ki sta se za hiter zaslužek 
pripravljena spremeniti v ženski, 
obljublja obilo humornih situacij in 
zabavnih scen.

ŠS

čun ne izide več nikomur, v velike 
rizike in izgube pa ne more noben 
podjetnik, društvo, zavod ali obči-
na več, je bilo slišati. Kolektiv ho-
tela Plesnik letos ni priredil sreča-
nja s poslovnimi partnerji okrog 
miklavževega, so pa na božično-
novoletne praznike pripravljeni ta-
ko rekoč na vseh znanih turističnih 
kmetijah, lokalih, penzionih in v ho-
telu Plesnik. Prav tu bodo priredili 
veselo silvestrovanje z odlično kuli-
nariko in zabavo z ansamblom Zo-
dic band, svoje goste pa bodo za-
bavali še na večer novega leta.

Se pa že od sredine decembra 
dogajajo zanimive prireditve v Sol-
čavi, ki jih organizira Center Rinka 
in krajevna društva. 21. decembra 

bodo izvedli Solsticijev pohod v Po-
točko zijalko, dva dni za tem bo po-
tekala delavnica polstenja z Mar-
jetko Majnik, 24. decembra bo nek-
danja zasedba vokalistov Zmaji 
pripravila Božično zgodbo na pro-
stem. Istega dne ob 21.45 uri pa bo 
v cerkvi Marije Snežne Božična igra 
in maša. 

Na božič bodo v Rinki prikazali 
božični film, naslednjega dne orga-
nizirali En fletn sprehod v neznano 
ter ponudili tečaj drsanja za otro-
ke, ki bo s trenerjem Mihom Mlačni-
kom potekal še naslednji dan. 28. 
decembra bo od točke TIC v Logar-
ski dolini izveden pohod z baklami 
do Olcarske bajte. 

Jože Miklavc

BRDO PRI LUKOVICI

Slovenski med zaščiten 
na ravni Evropske unije
Prizadevanja slovenskih čebe-

larjev in ostalih služb so bila v za-
dnjih novembrskih dneh kronana 
z uspehom. Evropska komisija je 
22. novembra v uradnem listu ob-
javila registracijo Slovenski med z 
geografsko označbo. Vodstvo Če-
belarske zveze Slovenije (ČZS) je 
dogodek označilo kot zgodovinski. 

Prav tako so tega uspeha vese-
li tudi člani Čebelarske zveze zgor-
njesavinjsko-šaleškega območja. 
Predsednik ČZ SAŠA Ivan Čopar je 
ob tem dejal: »Tak uspeh nas je raz-
veselil. Upam, da se bo v to zašči-
to vključilo tudi čim več tukajšnjih 
čebelarjev, katerih med je res kva-
liteten.«

Predsednik ČZS Boštjan Noč 

je izrazil veselje nad dosežkom in 
omenil podporo kmetijskega mini-
stra, tajnik ČZS Anton Tomec pa je 
poudaril: »Slovenski čebelarji smo 
zagotovo prva skupina v kmetij-
stvu v Sloveniji, ki je uspela, ne ozi-
raje se na to, da nismo poslovno 
povezani, zgraditi skupno blagov-
no znamko, ki je sedaj tudi evrop-
ska blagovna znamka.«

Med 19 evropsko zaščitenimi 
proizvodi je ta prvi, ki nosi ime slo-
venski, kar je še posebej razvese-
ljivo. V objavi so naštete vrste me-
du, ki sodi pod to označbo, pomen-
ljivo pa je, da je to med z območja, 
kjer se čebelari z avtohtono čebelo 
kranjsko sivko. 

Marija Lebar
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MATEJI PEČOVNIK IZ SOLČAVE POMAGALI ŠTEVILNI SOKRAJANI IN DRUGI

Ko ljudje stopijo skupaj, lahko naredijo veliko 
dobrega

Trenutek, ko je Pečovnikova sedla v avto, za katerega so denar zbrali sokrajani, bo za vedno ostal v 
njenem spominu. 

Dandanašnji v medijih prevladujejo zgod-
be o takšnih in drugačnih nesrečah. Ne zgo-
di pa se prav pogosto, da navduši žalostna 
zgodba s srečnim koncem. A se še dogaja-
jo in ena od takšnih se je pred kratkim odvi-
la v Solčavi.

AVTO IZGINIL IZPRED HIŠE
Mnogi, ki so slišali ali prebrali, da so v Solča-

vi izpred hiše ukradli avto, so si sami pri sebi ver-
jetno rekli, no, tudi tukaj nismo več varni. Seve-
da pa je bila kraja največji šok za lastnico Ma-
tejo Pečovnik, mamo samohranilko, ki skupaj s 
hčerko Tjašo živi pri starših. Le-ta je neko noč po-
zabila ključe v avtu in to tudi drago plačala.

»Ko sem se zjutraj odpravljala v službo, nisem 
našla ključev od avta, nato sem opazila, da av-
ta ni pred hišo. Prva misel je bila, da se je mo-
goče hčerka Tjaša z njim odpeljala v Ljubljano, 
kjer študira,« je povedala Pečovnikova s tesnobo 
v glasu, kot da bi se to pravkar zgodilo. Avta ni 
bilo več in čeprav se ji je mudilo v službo, je med 
potjo poklicala policijo. V paniki se niti ni spo-
mnila številke registracije. Policija je prišla, popi-
sala in ji dala slabo tolažbo, češ avte redkokdaj 
najdemo, bogve kje so že tatovi in podobno. Si-
nje moder citroen C3 je Pečovnikova registrirala 
le dan pred krajo, kupila nove gume za zimo, za-
to jo je vse skupaj še toliko bolj prizadelo. Najbolj 
pa seveda to, da brez avta danes skoraj ne gre.

PRED ZADRUŽNIKOM SO SE ZAČELE DOGAJATI 
ČUDNE STVARI

Krajani, ki so se seznanili z zadevo, so ugo-
tovili, da so bili v tisti noči trije nezaklenjeni av-
tomobili v vasi, a nekako je usoda hotela, da je 
brez njega ostala ravno Pečovnikova. »Sem in 
tja me je kdo v službi v zadružni gostilni v Sol-
čavi vprašal, kakšen avto si pa želim, a v mojih 
mislih avta ni bilo. Enostavno ni bilo denarja za 
drugega, saj imam kredit in s hčerko živim pri 
starših,« je omenila sogovornica. 

Toda Solčavani so pokazali, da imajo veliko 
srce in da jim je mar za stiske in težave ljudi. Na 
pobudo nekaterih sokrajanov so se lotili zbira-
nja denarja in iskanja avtomobila iste znamke, 
kot ga je Pečovnikova imela. In neko soboto po-
poldan so se v vasi in pred Zadružnikom začele 
dogajati čudne stvari, na katere Pečovnikova ni 
bila najbolj pozorna, dokler se na parkirišču ni 
oglasila glasba, s katero so jo privabili ven. Še 
vedno ni vedela, kaj se dogaja, dokler niso pripe-
ljali avta, okrašenega z baloni in je zbrana dru-
ščina povedala, da je sedaj njen. 

DENAR SO NOSILI ŠE PO AKCIJI
Sledile so solze ganjenosti, pa ne le pri Pe-

čovnikovi, ampak tudi pri večini udeležencev 

dogodka. Sledil je še šopek in kot je dejala no-
va lastnica avtomobila: »So trenutki, ko osta-
neš brez besed zaradi globoke hvaležnost do 
soljudi.« Kasneje je izvedela, kako so se sokra-
jani pozitivno odzvali na zbiranje sredstev za 
njen avto. Bili so tudi takšni, ki so denar prinesli 
še kasneje, češ takrat niso vedeli, pa želijo da-
ti zraven, akciji pa se je priključil tudi njen de-
lodajalec Zgornjesavinjska kmetijska zadruga 
Mozirje. 

Sinje moder citroen je sedaj pred hišo Pečov-
nikove zamenjal črn, štiri leta mlajši, a za Pečov-

nikovo avto, kakršnega nima nihče drug. Vsako-
dnevno jo namreč spominja na dobroto soljudi, 
na sokrajane, prijatelje in sodelavce, ki so stopili 
skupaj, takrat, ko je bilo to potrebno. 

»Zavedam se, da živimo v času, ko vsak po-
sameznik temeljito premisli o svojih izdatkih, za-
to je takšna pomoč zelo dragocena in vredna 
spoštovanja. Vesela sem, da ljudje še vedno 
stopijo skupaj in so pripravljeni pomagati v sti-
ski. Besede ne morejo opisati veselja in hvale-
žnosti,« je še dodala Mateja Pečovnik.

Štefka Sem

NOV KATALOG TURISTIČNIH KMETIJ

Med ponudniki tudi številne 
zgornjesavinjske kmetije

Javna agencija Spirit in Združenje turističnih 
kmetij Slovenije sta izdala najnovejši katalog, v 
katerem se na enem mestu predstavlja ponud-
ba kmetij, ki se v naši državi ukvarjajo s turiz-
mom. Med njimi je lepa bera ponudnikov iz Zgor-
nje Savinjske doline, kjer so s to dejavnostjo za-
čeli med prvimi v Sloveniji že pred desetletji.

Uvod k izdaji je napisal predsednik Združe-
nja turističnih kmetij Slovenije Venčeslav Tušar: 
»Obisk slovenskega podeželja je res enkratno 
doživetje v vseh letnih časih, saj v trenutku, ko 
vstopite skozi vrat kmečke izbe, vstopite v zgod-
bo, ki jo soustvarjate tudi sami.« 

Katalog je pregleden, prinaša zemljevid drža-
ve, na katerem so locirani posamezni ponudni-
ki, ki so označeni s številko, pod katero jih je moč 

najti v katalogu. Vsaka kmetija je nato predsta-
vljena s fotografijo, kontaktnimi podatki in s sto-
ritvami, ki jih ponujajo. Poleg teh predstavitev je 
dodan še seznam drugih turističnih kmetij, ki se 
niso predstavile na zgoraj opisan način.

Med tistimi, ki so se predstavili z vsemi podat-
ki, je 26 ponudnikov turizma na kmetijah iz na-
še doline. Novost letošnjega kataloga je poseb-
na predstavitev kmetij s specializirano ponudbo, 
kjer je med 29-timi najti tri zgornjesavinjske.

Na 72 straneh, ki jih med drugimi krasijo av-
torske fotografije Toma Jeseničnika in Matevža 
Lenarčiča, lahko vsakdo najde idejo za počitni-
ce, delavnice ali izlet. Katalog so izdali v nakla-
di 17.000 izvodov.

Marija Lebar
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Naši denarni zavodi (1)

V tem poglavju želimo nekoliko osvetliti de-
narne zavode na slovenskem govornem oze-
mlju po njihovih načelih, izvzemamo pa banke. 
Torej gre le za hranilnice in posojilnice. Regula-
tivne hranilnice so bila združenja, ustanovljena 
na temelju predpisa (regulativa) iz leta 1840. Ti 
zavodi so se največkrat imenovali občinski ali 
okrajni. Zanje je veljalo posebno oblastveno do-
voljenje ob ustanavljanju, torej niso bili zadruge 
in so podlegale oblastvenemu nadzoru. Organe 
upravljanja so imenovale občine ali okraji, torej 
ustanoviteljice. Ti denarni zavodi so bili zelo od-
visni od ustanovitelja in so postale včasih tudi 
orodje vladajoče stranke. Značilno zanje je bilo 
dajanje posojilne menice, posojila pa so bila le 
osebna.

Daleč največ naših denarnih zavodov je bilo 
zadrug, tako z omejenim kot tudi z neomejenim 
jamstvom. Ustanovljene so bile po zakonu iz le-
ta 1873 (zadružni zakon). V našem predelu sta 
bili prvi tako ustanovljeni hranilnici oziroma po-
sojilnici v Šoštanju in v Mozirju.

V vmesnem času je leta 1867 v Avstriji izšel 
zakon o društvih; tudi na temelju tega zakona 
smo imeli denarne zavode, za katere so pose-
bej poudarjali, da niso bila običajna društva. Po 
tem zakonu so bila ustanovljena hranilna in po-
sojilna društva, kot je bilo tudi Hranilno in poso-
jilno društvo v Šoštanju. Veliko teh zavodov je bi-
lo v nemških rokah. Leta 1889 je v Avstriji izšel 
zakon, ki so ga poimenovali kar raiffeisenski, saj 
je bila njegova vsebina povsem prilagojena tem 
načelom. 

V manjšem številu so pri nas delovale vzaje-
mne posojilnice, za katere je bil značilno posoja-
nje denarja na temelju pologa in so višino poso-
jila določili po višini pologa.

Kot prvi slovenski denarni zavod omenjajo 
Obrtniško pomožno društvo v Ljubljani, ki ga je 
Horak ustanovil po češkem vzoru. Ta zavod je 
deloval po načelih Schulze-Delitzscha.

Če bi razvrstili denarne zavode po načelih 
poslovanja, bi našteli tri glavne skupine: rajfa-
znovke, deličevke in vošnjakovke (izrazje iz ča-
sa pred prvo svetovno vojno).

Načela Raiffeisen: zelo prilagojena kmečkim 
razmeram, vsaka vas naj ima svojo hranilnico, 
vodijo jo kmetje sami, najboljši naj bodo na čelu, 
dela opravljajo brezplačno, v glavnem so z neo-
mejenim jamstvom, poslovanje poteka brez de-
ležev, posojila so le na zadolžnice, menice so iz-
ključene. Čisti dobiček ostane hranilnici.

Načela Schulze-Delitzsch: zavod za vse sta-
nove, tudi izobraženstvo, deluje na obsežnem 
območju, uvajajo deleže, ta denar se smatra kot 
obratna sredstva zavoda, dobiček se deli med 
članstvo.

Vošnjakovke so bile slovenska posebnost. Te-
melji načel: Raiffeisen in Delitzsch. Imajo male 
in visoke deleže, tako so lahko sodelovali boga-
ti in manj premožni. Visoki deleži so imeli glaso-
valno pravico, v začetku so jih imenovali usta-
novni. Posojila so dajali po raznih bančnih obi-
čajih, seveda tudi menična. Vošnjaku so opo-
rekali njegovo zamisel deležev, češ da je samo 
za bogate. Nekaj resnice je v tem, čeprav je Vo-
šnjak takšne ugovore zavračal s tem, da se z 
deleži, ki so visoki, hitro ustvarjajo kakovostna 
sredstva v lastnem zakladu (skladu). Vendar 

pa je tudi res, da so lastniki ustanovnih deležev, 
imeli so jih lahko po deset, pridobili s tem veči-
no glasov pri odločanju. To je bila seveda dolo-
čena prednost.

Ko so se pojavljale Krekovke (Krekove hranilni-
ce in posojilnice), so bile domala vse po načelih 
Raiffeisen, pač prilagojene kmečkim razmeram.

K temu velja dodati, da so prav omenjena na-
čela priporočala domače ljudi za vodenje zavo-
dov. Največkrat so to bili preprosti ljudje. Da bi jih 
usposobili, so prirejali v okviru zveze razne teča-
je, znana je bila tudi Zadružna šola v Ljubljani. 
Nekateri so jo poimenovali kar Krekova šola. Šo-
la sama je trajala dve leti, so pa bili tudi organizi-
rani ustrezni tečaji, ki so jih obiskovali mlajši lju-
dje, poslani s strani denarnih zavodov.

DENARNI ZAVODI V ZGORNJI SAVINJSKI 
DOLINI 

Gornjesavinjska posojilnica v Mozirju
Mozirje je bilo v času Avstrije izredno napre-

den slovenski trg, kot so tedaj rekli – narodni 
trg. Gotovo je na tedanjem Spodnještajerskem v 

vsakem pogledu prednjačil. Ko še nikjer na Šta-
jerskem na občinah niso slovensko poslovali, je 
mozirski magistrat sredi 19. stoletja uvedel pod 
tedanjim županom Janezom Lipoldom poslova-
nje v slovenskem jeziku. Pri ustanavljanju slo-
venskega denarnega zavoda so seveda sodelo-
vali najvidnejši trški in okoliški narodnjaki. Pobu-
do za ustanovitev posojilnice je dal dr. Josip Vo-
šnjak, njegov brat Mihael pa je organiziral poslo-
vanje. Ustanovni občni zbor je bil 6. aprila 1874. 
Zavod so sodno registrirali 18. avgusta istega 
leta, ta datum pomeni tudi začetek poslovanja. 
Zavod je vse do okupacije leta 1941 posloval v 
Laykaufovi hiši sredi trga (sedaj Matjaž). Posojil-
nica je sprva poslovala kot deličevka, kmalu pa 
je poslovala kot vošnjakovka. Prvo ravnateljstvo 
so predstavljali: Ivan Selak z Rečice, Anton Gori-

čar iz Mozirja, Anton Turnšek iz Nazarij, Janez Li-
pold iz Mozirja in Janez Tribuč iz Mozirja.

Posojilnica je uvedla enoten delež v višini 30 
goldinarjev. Lahko trdimo, da je bil delež za tiste 
čase visok, to pa je pomenilo, da je bilo članstvo 
dosegljivo le premožnejšim ljudem. Že po enem 
letu poslovanja je ravnateljstvo prevzel Janez Li-
pold, znan narodnjak in tedaj že nekaj let župan 
Mozirja, pozneje pa narodni poslanec – dežel-
ni in državni. 

Kmalu so spremenili pravila tako, da so lahko 
posojali denar tudi nečlanom. Toda sodišče ta-
ke spremembe ni dovolilo. Do leta 1886 se rav-
nateljstvo ni spremenilo, tega leta pa so vstopi-
li v vodstvo Marko Lipold, Jože Jeraj in Jožef Li-
pold. Na sploh lahko trdimo, da so mozirsko po-
sojilnico po več let vodili isti ljudje. 

Po prvi svetovni vojni je posojilnica spet uspe-
šno delovala. Od leta 1923 do 1937 so se v 
ravnateljstvu zvrstili: Ivan Pušenjak, nadučitelj, 
Franc Cilenšek, posestnik, Ivan Vajt, kolarski 
mojster in posestnik, Jože Trogar, trgovec, in Da-
vorin Melavc, trgovec. 

Nadaljevanje prihodnjič.

Gornjesavinjska posojilnica v Mozirju je delovala v Laykaufovi hiši. Na sliki levo žena in hčerka Žige 
Laykaufa. Sliko nam je poslal sedanji lastnik hiše Vinko Matjaž. 
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KULTURNO DRUŠTVO LOJZE SAVINŠEK 

Izdelovale adventne 
venčke iz naravnih 

materialov

Članice Kulturnega društva Lojze Savinšek so naredile veliko različnih 
venčkov. (Foto: Štefka Sem)

V Novi Štifti so članice Kulturne-
ga društva Lojze Savinšek že dru-
go leto zapored pripravile delavni-
co izdelovanja adventnih venčkov. 
Založile so se z naravnimi materi-
ali, svečkami in raznimi dodatki ter 
se dan pred prvo adventno nedeljo 
lotile dela.

Oblika in sestava venčkov je bila 
zelo različna. Odvisno je bilo od te-
ga, kje bo venček našel svoje me-
sto, na vratih ali mogoče na mizi. 

Različne vrste zelenja ter dodat-
kov, kot so storži, orehi, rdeče buč-
ke božjega lesa in svečke različ-
nih barv so bile sestavni del izdela-
ve, vse ostalo pa je bilo odvisno od 
domišljije. In le-te izdelovalkam ni 
manjkalo, saj so se izdelani različ-
ni venčki kar množili. Po besedah 
udeleženk bodo svoje mesto našli 
doma, pa tudi kje drugje, saj so le-
po darilo.

Štefka Sem 
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SREČANJE ZGORNJESAVINJSKIH LITERARNIH USTVARJALCEV V FAŠUNOVI HIŠI

Zazvenela glasba, poezija in proza

Zbrane je obiskal Miklavž, ki je podaril tudi beležnice, v katere bodo lahko pisali svoje literarne 
stvaritve. (Foto: Marija Lebar)

Mozirska izpostava Javnega sklada RS za 
kulturne dejavnosti je na miklavževo v Centru ra-
zvoja podeželja v Fašunovi hiši na Ljubnem ob 
Savinji skupaj s Kulturno umetniškim društvom 
STOPinJE pripravila srečanje zgornjesavinjskih 
literarnih ustvarjalcev. Ti so srečanje popestrili z 
branjem svojih pesmi in črtic, obiskal pa jih je tu-
di Miklavž.

Dogodka so se udeležili tako člani društva 
Slap kot skupine Bele stopinje in drugi, ki piše-
jo in so želeli svoje misli deliti naprej. Sodelavka 
sklada Simona Zadravec je povedala, da je bilo 
srečanje predvideno že za mesec kulture, zaradi 
različnih vzrokov pa je bilo prestavljeno. Kulturni 
program so izvedli Nejc Klemenšek na harmoni-
ki in Ljudske pevke Pušeljc.

Dogodek je povezovala Ivana Žvipelj, ki je pri-
sotne povabila k prebiranju njihovih del. Slišati 
je bilo poezijo vse od epskih do liričnih verzov, 
nekaj je bilo že tudi uglasbenih in na tokratnem 
srečanju zapetih. Ena od udeleženk iz Velenja je 

prebrala odlomek iz nastajajočega romana.
Zbrane je obiskal Miklavž, ki je podaril tudi be-

ležnice, v katere bodo lahko pisali svoje literar-
ne stvaritve. Član Slapa Ivan Zupan je Simoni Za-
dravec v zahvalo podaril stensko uro, ki jo je vde-

lal v leseno in v pirografiji okrašeno ohišje. Po 
srečanju so se zadržali še ob obloženih mizah, 
ki so jih pripravile sodelavka Zavoda Savinja in 
članice društva Komen.

Marija Lebar

OBČINA LJUBNO

Novorojenčki in njihovi starši na sprejemu pri 
županu

Po podatkih do 15. novembra se je v ob-
čini rodilo dvanajst dečkov in devet deklic. 
V skladu s sklepom občinskega sveta sprej-
me vsaka družina denarno pomoč, župan in 
sodelavke pa so prisotnim razdelili še knji-
ge z naslovom Mala knjiga za velike starše. 

Tokrat so sprejem novorojenčkov pripravili v mali dvorani kulturnega doma na Ljubnem ob Savinji. 
(Foto: Marija Lebar)

Sodelavci občinske uprave in župan občine 
Ljubno Franjo Naraločnik so v sredo, 4. decem-
bra, pripravili slovesnost, na katero so povabili 
letošnje novorojenčke in njihove starše ter brat-
ce, sestrice in ostale bližnje sorodnike. Podobno 
srečanje so pripravili že konec lanskega leta za 
novorojenčke letnika 2012, prej pa so družine z 
novorojenimi malčki obiskovali posamič.

Tokrat so dogodek pripravili v mali dvorani 

kulturnega doma na Ljubnem ob Savinji. Dvora-
na, ki so jo končali in namenu predali letos, je bi-
la ravno pravšnja za številne udeležence. Za pri-
jazno vzdušje je poskrbela citrarka Mojca Kum-
prej. Zbrane je nagovoril župan Naraločnik, ki je 
izrazil veselje, da so se starši odločili za rojstvo 
novega člana družine.

»Trudimo se, da bi težka finančna situacija, ki 
vlada v naši družbi, zaobšla naše najmlajše. Vztra-
jamo na visokih standardih vzgoje in izobraževa-
nja z iskreno željo, da ponudimo našim potomcem 
najboljše varstvo in znanje, s katerim bodo pone-
sli v svet ime našega kraja, naše občine. Urejuje-
mo površine, ki so prvenstveno namenjene varno-

sti in aktivnostim za najmlajše, od pločnikov, otro-
ških igrišč, rekreacijskih površin, do tematskih po-
ti, na katerih lahko željnim znanja nudimo varno in 
kvalitetno vodenje ter pridobivanje znanja o okolju, 
v katerem živijo,« je povedal župan.

Marija Lebar
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PREDNOVOLETNO SREČANJE STAREJŠIH MOZIRJANOV

Dobra volja in nasmejani obrazi

Vsakoletno srečanje je namenjeno druženju, zabavi in pozabi na tegobe vsakdana. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

V večnamenskem prostoru OŠ Mozirje je po-
tekalo srečanje starejših občanov občine Mozir-
je. Dogodek so jim s priložnostnim programom 
popestrili šolarji, ki so zapeli, jim povedali par 
besed in jih dodobra nasmejali. Srečanje je tra-
dicionalno, namenjeno pa druženju, zabavi in 
pozabi na tegobe vsakdana. 

Udeležence je pozdravil župan Ivan Suhover-
šnik. Zahvalil se jim je za vse, kar so storili v ži-
vljenju in kar še počnejo, tako v svojih družinah 
kot za skupnost, in tega ni malo. Prijaznih besed 
ni manjkalo niti eni izmed udeleženk, Pavli Tro-
gar, ki se je zahvalila za vabilo in izpostavila dej-
stvo, koliko jim pomeni to vsakoletno druženje.

Šolarji so skupaj z mentoricami pripravili pri-
ložnostni program. Petje, ples, deklamacije in 
nasmehi na obrazih so popestrili tudi tokratno 
srečanje. Pri strežbi iz šolske kuhinje so se zapo-
slenim pridružili tudi mozirski skavti.

Benjamin Kanjir

SREČANJE STAREJŠIH KRAJANOV V NAZARJAH

Županja predstavila nekatere načrte za prihodnje leto

Starejši krajani so z zanimanjem prisluhnili županji Majdi Podkrižnik, ki je predstavila delovanje in 
dosežke v občini v iztekajočem se letu. (Foto: Marija Šukalo)

V Nazarjah so pripravili srečanje starostnikov, 
ki so dopolnili sedemdeset let in več. Krajevna 
skupnost je ob pomoči osnovne šole za udele-
žence srečanja pripravila pester razvedrilni pro-
gram. Pozdravne beseda sta udeležencem na-
menila predsednik krajevnega odbora Matej Pe-
čovnik in županja Majda Podkrižnik. 

Medtem ko je Pečovnik starostnikom zaželel pri-
jetno druženje in zdravje v naslednjem letu, je Pod-
križnikova predstavila delovanje in dosežke v obči-
ni v iztekajočem se letu. Poudarila je, da se zaklju-
čujejo dela na rekonstrukciji nasipa ob reki Dreti. 
Obnovljena sta bila odseka cest na Prihovi in v Žla-
boru. Nazarje je dobilo novo prodajalno v nekda-
njih prostorih Elkroja. Podkrižnikova se je dotakni-
la tudi nekaterih kratkoročnih načrtov v prihodnjem 
letu, v katerem naj bi bilo Nazarje bogatejše za le-
karno, obnovili pa naj bi tudi parkirišča okrog blo-
kov ter sanitarije in oder v kulturnem domu. 

Marija Šukalo
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MODNA REVIJA PODJETJA HTZ NA GOLTEH

Vražje gate za toplejše ozračje

Na modno stezo, postavljeno na hotelski terasi, se je podalo osem manekenk in manekenov. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

Dan po odprtju zimske sezone na Golteh, to-
rej 15. decembra, se je na terasi hotela odvila 
modna revija velenjskega invalidskega podjetja 
HTZ. Obiskovalcem so prikazali najnovejšo ko-
lekcijo blagovnih znamk Modeo, Dance 4 Fit in 
Vražje gate.

Na modno stezo, postavljeno na hladni ho-
telski terasi, se je podalo osem manekenk in 
manekenov, ki so opravili tri izhode in predsta-
vili kolekcije podjetja. Prva so bila oblačila za 
prosti čas in športne aktivnosti. 

Za naslednji izhod so se dekleta in fantje 
oblekli bolj pomanjkljivo, saj so predstavljali 
kolekcijo Vražjih gat. Mraz jih med kratkimi iz-
hodi ni motil, med obiskovalci pa se je ozračje 
ob pogledu nanje dodobra razgrelo. Tokrat se 
je funkcionalnost prikazanega spodnjega pe-
rila dodobra pokazala, saj je bila temperatura 

precej stopinj pod ničlo. Med zadnjim izhodom 
so si modeli nadeli spodnje perilo za posebne, 

predvsem praznične decembrske priložnosti. 
Benjamin Kanjir
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NARODOPISNI VEČER Z ALEKSANDROM VIDEČNIKOM V NAZARJAH

Publicist in narodopisec predstavil Mihaela 
Vošnjaka in posojilništvo 

Obiskovalci so z zanimanjem prisluhnili razlagi o fotografskem materialu o Mihaelu Vošnjaku. 
(Foto: Marija Šukalo)

Muzej Vrbovec je prvo decembrsko sredo 
pripravil še zadnji letošnji narodopisni večer z 
Aleksandrom Videčnikom. Tokrat je spregovo-

ril o Mihaelu Vošnjaku in hranilnicah na Sloven-
skem. Življenjepis poslanca, politika in gospo-
darstvenika, rojenega v Šoštanju, je v uvodu 

predstavila moderatorka večera Barbara Šoster 
Rutar, o Vošnjakovem delu pa je spregovoril Ale-
ksander Videčnik.

Inženir Mihael Vošnjak je bil železničarski 
strokovnjak, politik, deželni in državni posla-
nec ter ustanovitelj hranilništva na Slovenskem. 
»Z bratom Josipom sta kot izrazito slovensko 
usmerjena politika spoznala, da je slovenski 
vpliv mogoče krepiti predvsem z gospodarsko 
rastjo in neodvisnostjo od takrat gospodarsko 
še superiornih Nemcev. Začela sta s projektom 
posojilniškega zadružništva in na tem področju 
orala ledino. Mihael je z veliko znanja in energi-
je ustvaril močno gospodarsko organizacijo z 
mrežo posojilnic – zadrug,« je med drugim izpo-
stavil Videčnik in poudaril, da je bil Vošnjak v du-
najskem parlamentu zelo ugleden poslanec, ki 
je dosegel ustanovitev južnoštajerske hranilnice 
v Celju in Mozirju. 

Marija Šukalo

TURISTIČNO DRUŠTVO NAŠ KRAJ LJUBNO

Radenko 
Tešanović novi 

predsednik
V prvih dneh decembra je bil sklican izredni obč-

ni zbor ljubenskega turističnega društva z eno sa-
mo pomembno točko, in sicer izvolitvijo novega 
predsednika. Izvolili so Radenka Tešanovića.

Dosedanji predsednik Stanko Rihter je ob za-
ključku letošnjega Flosarskega bala dal vedeti, 
da se s tega mesta poslavlja. Na občnem zbo-
ru se je vsem članom še enkrat zahvalil za do-
bro sodelovanje, novemu vodstvu pa zaželel no-
vega elana in uspešno delo.

Med člani se je pod točko razno razvila deba-
ta, kako v društvo privabiti čim več ponudnikov 
gostinskih in turističnih storitev iz ljubenske ob-
čine. Slišati je bilo, da imajo nekateri slabe izku-
šnje in zato v društvu niso ali ne želijo biti aktivni. 
Kakorkoli že, Tešanović ima z organizacijo Flo-
sarskega bala, ki je največja turistična prireditev 
v kraju, veliko izkušenj, poleg tega je na Občini 
Ljubno zaposlen ravno na tem področju.

Štefka Sem

CENTER STAREJŠIH GORNJI GRAD

Ljubenci prišli v goste s pesmijo in darili
Stanovalci in zaposleni gornjegrajskega cen-

tra starejših se leto za letom veselijo prihoda de-
cembrskih dni in številnih dogodkov, ki so s tem 

Veliko darilo za stanovalce pa je pomenil kon-
cert, ki so ga izvedli ljubenske pevke in pevci pod 
radoživo taktirko Mitje Venišnika. Izbrani glasovi 
in izjemna pozitivna energija so spodbudili po-
slušalstvo, da je pomagalo pevcem dajati takt s 
ploskanjem, ni jih pa bilo malo, ki so ob tem za-
peli ali se spomnili časov, ko so še peli tudi sami. 
Čeprav je bil nabor pesmi na bolj veselo noto, se 
je v marsikaterem očesu zasvetila tudi solza, še 
posebej ob globokih mislih, ki jih je prebrala čla-
nica zbora Helena Šolar.

Marija Lebar

Miklavž je prinesel darilce za vsakogar. (Foto: Marija Lebar)

povezani. Za Miklavža so jih obiskali predstavni-
ki občinskega odbora Rdečega križa Ljubno, z 
njimi pa so prišli tudi člani Mešanega pevskega 
zbora Ljubno ob Savinji in prvi od decembrskih 
dobrotnikov – sv. Miklavž.

Kot nobeno leto doslej tudi tokrat obiskoval-
ci niso prišli praznih rok, prav za vsakega pri-
sotnega, bodisi zaposlenega ali stanovalca, 
se je v velikem košu našlo darilo. Da bi razde-
ljevanje lažje šlo od rok, so Miklavžu priskoči-
li na pomoč predsednica odbora Ana Kladnik 
in ostali člani. 
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10 LET ŠAHOVSKE SEKCIJE DRUŠTVA UPOKOJENCEV MOZIRJE

Mozirski šahisti v igri za organizacijo državnega 
prvenstva

Svoj prvi jubilej so šahisti proslavili v društvenih prostorih. (Foto: TG)

V začetku decembra so člani ša-
hovske sekcije pri Društvu upoko-
jencev Mozirje praznovali 10. oble-
tnico druženja in uspehov, ki so jih 
dosegli v tem obdobju. Teh ni bilo 
malo, pohvale vredni pa so tudi kot 
organizatorji pokrajinskega šaho-
vskega prvenstva upokojencev. V 
letošnjem jubilejnem letu smelih 
načrtov ne opuščajo, saj se trudi-
jo pridobiti organizacijo državnega 
ekipnega prvenstva upokojencev v 
letu 2014. 

Pred desetimi leti je Hubert Go-
lob na pobudo predsednika upoko-
jenskega društva Staneta Podse-
denška ustanovil šahovsko sekci-
jo. Poleg rednih srečanj članov sek-
cije se ti srečujejo tudi s šahisti iz 
sosednjih občin. Nekateri sodelu-

kar jim po besedah Huberta Golo-
ba daje zelo dobre možnosti za or-
ganizacijo državnega ekipnega pr-
venstva. 

Svoj prvi jubilej so proslavili 
v društvenih prostorih, kjer se 
srečujejo vsak četrtek ob 17. 
uri. Kot poudarja Golob, v svo-
jo družbo z veseljem sprejmejo 
vsakega novega člana, ki bi se 
želel pobližje seznaniti s to in-
teligentno igro, ali pa se kot že 
izkušen šahist pomeriti z drugi-
mi. Leta nikakor niso ovira, do-
ber dokaz za to je njihov najsta-
rejši član sekcije, Brano Blago-
jevič, ki kljub svojim osmim kri-
žem še rad pride v družbo prija-
teljev šahistov.

TG

jejo še pri društvu invalidov in ta-
ko prispevajo k pestrejši društveni 
dejavnosti. Šahovska sekcija mo-

zirskih upokojencev se je v prete-
klih letih izkazala kot odličen orga-
nizator pokrajinskega prvenstva, 

SKAVTI STEGA MOZIRJE 1 POMAGALI STAREJŠEMU OBČANU

Mrzle dni bo preživel na toplem

Neumorni mozirski skavti so v dobri uri zložili dve traktorski in eno avtomobilsko prikolico drv v 
drvarnico. (Foto: Mojca Prislan)

Mozirski skavti so konec novembra pomagali 
pomoči potrebnemu občanu, kot že večkrat ko-
mu. Župnijska karitas Mozirje-Šmihel se že vrsto 
let trudi, da bi življenje vseh bilo lepše. Tako so 
tokrat našli občana, ki živi sam v starejši hiši. Že 
nekaj časa nazaj so mu ženske generalno poči-
stile hišo, nato pa so mu z dobrosrčnimi daro-
valci priskrbele še drva. Za spravilo drv so za po-
moč naprosile mozirske skavte. 

30 izvidnikov in vodnic, starih med 12 in 16 
let, se je brez pomisleka lotilo dela. Skupaj s tre-
mi voditelji so v dobri uri zložili dve traktorski in 
eno avtomobilsko prikolico drv v drvarnico, tako 
da bo občan lahko mrzle dni preživel na toplem.

KČ

KLUB ZGORNJESAVINJSKIH ŠTUDENTOV (KZSŠ)

Peka ajdneka 
odlično uspela

Znanje peke ajdneka se prenaša iz roda v rod. (Fotodokumentacija KZSŠ)

V okviru projekta od Babic se učimo je tretjo so-
boto v novembru v radmirskem kulturnem domu po-
tekala delavnica peke ajdneka. Delavnico so organi-
zirali v študentskem klubu, pet udeleženk pa je pod 
mentorstvom pridnih članic Društva podeželskih že-
na Toplica peklo valjan in ulit ajdnek. Vzdušje je bilo 
enkratno, ajdneki pa so se jim zelo posrečili, so pove-
dale udeleženke, medtem ko so njihove mentorice z 
veseljem prenesle znanje peke na mlajši rod.

ŠS
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10. LITERARNO SREČANJE BESEDIČICA

Mladi zgornjesavinjski literati ustvarjajo 
kakovostna dela

Zmagovalcem letošnje Besedičice je raper Zlatko podaril svoj CD s posvetilom. 

Na rojstni dan slovenskega pesnika France-
ta Prešerna so se v Galeriji Mozirje zbrali nadar-
jeni mladi literati iz zgornjesavinjskih osnovnih 
šol. Mozirska izpostava Javnega sklada RS za 
kulturne dejavnosti (JSKD) je v soorganizaciji z 
Osrednjo knjižnico Mozirje in letošnjo gostitelji-
co srečanja Osnovno šolo Mozirje pripravila že 
10. literarno srečanje mladih literarnih ustvarjal-
cev Besedičica.

Zbrane otroke, njihove mentorje, strokov-
nega spremljevalca srečanja prof. Davida 
Bedrača, prvo organizatorko Besedičice Iva-
no Žvipelj, podžupana Romana Čretnika, rav-

nateljico OŠ Mozirje Andrejo Hramec in osta-
le udeležence literarnega srečanja je v imenu 
JSKD nagovorila Simona Zadravec. Kot je po-
vedala, Prešernov rojstni dan ni bil naključ-
no izbran za predstavitev najboljših literar-
nih del zgornjesavinjskih osnovnošolcev, saj 
je veliki pesnik lahko dober vzornik vsakemu, 
ki rad prime pisalo v roke in svoje misli zapi-
še v zgodbo ali pesem. In to naši osnovnošol-
ci očitno radi počnejo, saj vsako leto nasta-
ne veliko kakovostnih literarnih del, ki jih uči-
telji mentorji nato pošljejo strokovni komisiji v 
branje in oceno. 

ZAHVALA
Družina Denisa Jakopa z Ljubnega ob Sa-

vinji se iz srca zahvaljuje organizatorjem do-
brodelnega koncerta, nastopajočim, dona-
torjem, obiskovalcem koncerta in vsem osta-
lim, ki so kakorkoli pripomogli in še pomaga-
jo pri zbiranju finančnih sredstev ter zama-
škov za Denisove terapije.

Sonja Jakop

Letos je svoja dela poslalo 33 otrok. Komisija v 
sestavi Andreje Hramec, Petre Iršič, Ivane Žvipelj 
in Davida Bedrača je vsa dela skrbno prebrala ter 
ocenila njihovo literarno vrednost. Nato je izbrala 
šest del, po enega iz vsake šole, ki so s svojo ka-
kovostjo še posebej izstopala. Na srečanju so se 
s krajšim odlomkom svojega dela predstavili prav 
vsi udeleženci Besedičice. Šest izbrancev je preje-
lo še posebno pohvalo in nagrado: Špela Bezov-
šek (OŠ Gornji Grad), Nejc Funtek (OŠ Luče), Ju-
lija Breznik (OŠ Rečica ob Savinji), Iza Leskovšek 
(OŠ Mozirje), Vid Rozoničnik (OŠ Nazarje) in Ma-
ja Arnič (OŠ Ljubno ob Savinji).

Udeležence je za bogat opus literarnih del po-
hvalil pisec literarne kritike in člankov s področja 
literature David Bedrač in ob tem izpostavil po-
membnost tega, da imajo mladi ustvarjalci ta-
ko dobro razvito sposobnost izražanja svojih ču-
stev. Vesel je bil optimizma, ki je vel iz večine li-
terarnih del, pri tem pa še posebej čestital učite-
ljem mentorjem za njihov trud pri spodbujanju 
učencev za pisanje. 

Njegovim čestitkam se je pridružila Andreja 
Hramec, ravnateljica letošnje šole gostiteljice. 
Kot je povedala, so na vseh zgornjesavinjskih 
šolah zelo veseli takšnega tradicionalnega dru-
ženja mladih literatov, katerim je zaželela, da bi 
se njihov talent pod vplivom Besedičice še na-
prej tako uspešno razvijal. V imenu Občine Mo-
zirje je zbrane pozdravil podžupan Čretnik, tu-
di sam velik ljubitelj kulturnih dejavnosti. Ob tej 
priložnosti je v pristnem narečju prebral krajšo 
zgodbo iz mozirskih koncev, objavljeno v knjigi 
Gori, doli, sem ter tja. 

Tatiana Golob

Kulturni program so pripravili učenci OŠ 
Mozirje, nastop znanega slovenskega ra-
perja Zlatka, ki je nekaj svoji pesmi odreci-
tiral, nekaj pa v svojem značilnem slogu od-
repal, pa je bil posebna nagrada vsem zbra-
nim šolarjem. Zmagovalci so prejeli še nje-
gov CD s posvetilom, vsem udeležencem 
Besedičice pa je Osrednja knjižnica Mozirje 
poklonila mladinsko knjižno delo.

VRTEC GORNJI GRAD

Uspešno opravili evakuacijsko 
vajo

Najmlajši so se poizkusili v vlogi gasilca. 
(Foto: Sandra Gregorc)

Gornjegrajski vrtec so obiskali gasilci Prosto-
voljnega gasilskega društva Gornji Grad in pri-
pravili vajo evakuacije v primeru požara za naj-
mlajše. Na vaji je sodelovalo 53 otrok in deset 
zaposlenih. Glavni namen vaje je bil dosežen, 
saj so otroci in zaposleni pridobili ali obnovili 
znanje, kako ukrepati v primeru požara in kako 
zapustiti objekt. 

Preizkusili so organizacijsko in tehnično pri-
pravljenost za varno in hitro evakuacijo iz stav-
be ter ugotovili, kje v izvedbi evakuacije iz objek-
ta so pomanjkljivosti in kako jih odpraviti, da bi 
bila evakuacija oseb iz objekta čim hitrejša, čim 
bolj varna in učinkovita, so povedali v vrtcu. 

Vaja je bila izvedena previdno in preudarno, 
kar je najpomembneje. S tem je bilo poskrbljeno, 
da med njo ni prišlo do poškodb. Po zaključeni 
vaji so gasilci otrokom pokazali gasilska vozila, 

opremo in prikazali njeno uporabnost. Kot doda-
tek so jim omogočili brizganje z gasilnim apara-
tom, nad čimer so bili nadvse navdušeni.

Štefka Sem
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KLUB ZGORNJESAVINJSKIH ŠTUDENTOV

Igrače našle svoj prostor v vrtcih

V vrtcu na Ljubnem ob Savinji je igrače sprejela vodja vrtca Vida Firšt (desno), otrokom pa jih bo 
razdelil Božiček. (Foto: Štefka Sem)

Uspešna akcija zbiranja igrač za vrtce se je 
končala konec novembra. Prve dni decembra je 
vodja akcije pri Klubu zgornjesavinjskih študen-
tov Katja Stradovnik v družbi drugih članov delila 
igrače po vrtcih in bila povsod deležna lepih od-
zivov in zahval za izvedbo akcije.

Stradovnikova in Darja Brglez sta odnesli igra-
če  tudi v ljubenski vrtec, kjer se kar niso mogli 
načuditi količini in vrstam prejetih igrač. V ška-
tlah so bile plišaste igrače, družabne igre za naj-
mlajše, glasbila, sestavljanke in še kaj. Vodja vrt-
ca Vida Firšt je pohvalila študentski klub, da se 
je lotil akcije, številne igrače namreč otroci pre-
rastejo in končajo v smeteh, s takšnimi akcijami 
pa bodo razveselili številne najmlajše. 

»V vrtcu se igrače izrabijo, sperejo in vsa-
ke nove smo veseli,« je dejala Firštova. Tudi sa-
me zaposlene v vrtcu velikokrat prinesejo kaj za 
otroke, vse skupaj pa jim bo prinesel eden od 
dobrih mož, ki jih bo obiskal v tem mesecu.

Dober odziv prejemnikov igrač je spodbudil 

Stradovnikovo k razmišljanju o novih podobnih 
projektih, v obliki zbiranja stvari za otroke. Tudi 
v vrtcih je izvedela, da je vse več otrok oziroma 
družin, ki bi potrebovale takšno ali drugačno po-

moč. Glede na to, da se nam lepši časi še ne ka-
žejo, se zna zgoditi, da se bo decembrska akcija 
spremenila v celoletno. 

Štefka Sem

OSNOVNA ŠOLA FRANA KOCBEKA GORNJI GRAD

Bodi zvezda, ne meči petard – 
petarde niso igrače

Učenci so z zanimanjem prisluhnili predavanju policista Petra Neuholta.

Bliža se čas božično-novoletnih praznikov, ko 
se čas za trenutek ustavi. Sežemo si v roke in 
si zaželimo le najlepše v prihajajočem letu. Žal 
je to tudi čas, ko marsikdaj nepremišljeno upo-
rabljamo pirotehnična sredstva. V prazničnem 
vzdušju marsikoga prestraši neprijetni pok, v ka-
terem nekateri uživajo in ob tem ne pomislijo na 
nevarnosti in posledice nepremišljene in nepra-
vilne uporabe. 

Da bi bilo teh posledic čimmanj, smo v šolo 

povabili policista Petra Neuholta, ki je učencem 
od 1. do 9. razreda na njim primeren način pred-
stavil tisto najpomembnejše, kar naj bi vedeli o 
uporabi teh sredstev. Izvedeli smo, katere vrste 
pirotehničnih sredstev obstajajo, kdo jih lahko 
uporablja in komu so prepovedane, kdaj se lah-
ko prodajajo in kdaj uporabljajo. Najbolj stresne 
so bile posledice nepravilne uporabe.

Policist Neuholt je poudaril, da moramo po-
skrbeti za svojo varnost in varnost drugih. Na-

učili smo se, da lahko mladoletniki pirotehnič-
ne izdelke uporabljajo samo pod nadzorstvom 
staršev ali skrbnikov. Pri nakupu je potrebno pre-
veriti, če so na izdelku navodila za uporabo, ki 
morajo biti obvezno v slovenskem jeziku, saj je 
uporaba pirotehničnih izdelkov dovoljena samo 
po navodilih proizvajalca. Če navodil ne upošte-
vamo, lahko pride do poškodb.

Izdelke je varno kupiti le v trgovinah in ne od 
preprodajalcev, saj pri njih izdelki niso preverjeni 
in so nevarni. Izdelkov ne smemo spreminjati, jih 
vezati skupaj ali jim kako drugače večati moč, 
saj se s tem poveča možnost poškodb. Nikakor 
jih ne smemo metati v zaprte posode ali zaprte 
prostore, ker se poškodujejo stvari in lahko pride 
do okvare sluha. 

Spoštovati moramo pravico sosedov, otrok in 
starejših, da lahko v miru uživajo praznike, zato 
ne bomo metali izdelkov v bližini njih in njihovih 
domov. Živali ob pokanju doživljajo hud strah, 
zato bomo poskrbeli, da bodo v varnih zaprtih 
prostorih. Zaradi možnosti nastanka požara je 
potrebno izdelke uporabljati stran od območij, 
kjer se to lahko zgodi.

Verjetno pa to še ni vse. Že ob nakupu piro-
tehničnih sredstev bi morali pomisliti na posledi-
ce, ki jih nepravilna uporaba lahko povzroči. Ve-
mo, da lahko našim mladostnikom marsikaj nu-
dimo, le pameti jim ne moremo dati. Upam, da 
besede Petra Neuholta niso bile zaman in da bo-
do prazniki minili varno in mirno. 

Irena Poznič
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KEGLJAŠKI KLUB LJUBNO OB SAVINJI

Uspešni na regijskem tekmovanju

Kegljanje je na Ljubnem ob Savinji zelo priljubljen šport. (Foto: Franjo Atelšek)

Člani ljubenskega kegljaškega kluba že več 
kot dve desetletji aktivno krojijo športni utrip do-
mačega kraja, kar se kaže v sodelovanju na šte-
vilnih turnirjih in različnih kegljaških tekmova-
njih, organiziranih na Ljubnem ali drugje. Vsako 
leto se udeležujejo ligaškega tekmovanja ekip 
celjske regije v 1. OTS ligi, v kateri sodeluje de-
set ekip. Najboljša se lahko po koncu tekmova-
nja uvrsti v višji rang tekmovanja Kegljaške zve-
ze Slovenije. 

V letošnjem jesenskem delu te lige so prav lju-
benski kegljači največje presenečenje tekmova-
nja, saj so v prvih šestih krogih v vseh tekmah 
zmagali in v 5. krogu opravili celo s favorizirano 
ekipo KK Petrol iz Celja. Tudi ekipa Šoštanja je bi-
la poražena v naslednjem krogu, ko so si zma-
go priborili v pravi »infarktni« končnici, kot se je 
o tekmi slikovito izrazil njihov vodja Janez Ore-
šnik. Po njegovem sta v omenjenih tekmah prišli 
do izraza sproščenost in neobremenjenost z re-
zultatom, saj igralci »dihajo kot eden«, kar je bilo 
ključno za zmage nad ekipami, ki premorejo kar 
nekaj igralcev, ki so nastopali v najvišjem rangu 
slovenskega kegljaškega tekmovanja. 

Ljubenski kegljači »domače« ligaške tekme 

igrajo na kegljišču v Šoštanju, ker na Ljubnem 
ob Savinji tamkajšnje dvostezno kegljišče za li-
gaška tekmovanja ni primerno. Bodo pa 28. de-
cembra organizirali dobrodelni kegljaški turnir v 
domačem kegljišču, kjer bo ves izkupiček (star-

tnina, prodana pijača …) namenjen za pomoč 
štiriletnemu Denisu Jakopu z Ljubnega za omo-
gočanje dodatnih terapij za izboljšanje njegove-
ga zdravstvenega stanja.

Franjo Atelšek

STRELSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Tretji krog v znamenju gornjegrajskih strelcev

Mladinci se pod strokovnim vodstvom 
pripravljajo na tekmovanje med osnovnimi 
šolami. (Fotodokumentacija SD Mozirje)

Prejšnji petek so se strelci pomerili v tretjem 
krogu rekreacijske lige v športnem streljanju z 
zračno puško v organizaciji mozirskega strel-
skega društva. Kljub izenačenosti v ekipni kon-
kurenci vodita dve ekipi Strelskega društva Gor-
nji Grad.

V posamični konkurenci še naprej vodi Dušan 
Žehelj iz SD Gornji Grad, na drugem mestu mu 
še vedno sledi Sebastijan Brinovšek iz SD Mo-
zirje. V ekipni konkurenci se je v prejšnjem kro-
gu na prvo mesto prebila ekipa SD Gornji Grad 
1, v tem krogu se je na drugem mestu utrdila SD 
Gornji Grad 2, tretja pa je ekipa SD Mozirje 1.

Nadaljevanje lige sledi danes. To bo zadnja 
tekma v letošnjem letu, liga pa se bo nadaljeva-
la po praznikih. Poleg organizacije lige v Strel-
skem društvu Mozirje skrbijo tudi za delo z mla-
dimi nadebudnimi strelci. Pod budnim strokov-
nim vodstvom se osnovnošolska mladina pri-
pravlja na tekmovanje med osnovnimi šolami.

Roman Mežnar
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ROKOMETNI KLUB NAZARJE

Zmagovit zaključek leta

Nazarčanke so se s sedmo prvenstveno zmago utrdile na 4. mesto na lestvici. 
(Foto: Roman Mežnar)

Po krajši pavzi je članska ekipa rokometašic 
iz Nazarij v nedeljo nadaljevala z nastopi v 1. B 
državni ligi. Tokrat so v 11. krogu prvenstva na-
stopile v Radencih proti ŽRK Millennium in zabe-
ležile suvereno zmago 21:30 (10:16).

Gostiteljice tekme so bile enakovredne na-
sprotnice le prvih petnajst minut. Potem je ui-
grani nazarski stroj začel mleti v obrambi, raz-
lika pa je začela naraščati v njihovo korist. Do-
mače igralke so se zatekle k ostri igri, po mne-
nju nazarskega trenerja Braneta Dobnika na 
meji grobosti. 

Njegove varovanke so to izničile s tehnič-
nim znanjem in si priigrale razliko, ob kateri 
so priložnost za igro dobile tudi mlajše igral-

ke. Strelsko je izstopala Sandra Melavc s pet-
najstimi zadetki, ki ostaja najboljša strelka pr-
venstva. Pohvale trenerja so si zaslužile prav 
vse igralke z zavzeto igro tako v obrambi kot 
v napadu.

Nazarčanke so zmagovito zaključile letošnje 
leto. S sedmo prvenstveno zmago so se utrdi-
le na 4. mesto na lestvici. S prepričljivimi igra-
mi v jesenskem delu prvenstva so napovedale 
boj za najvišja mesta ekipam, ki trenutno zase-
dajo prva tri mesta. Sezona se bo nadaljevala 
konec januarja prihodnje leto z gostovanjem pri 
vodilnemu moštvu RK Ljubljana, ki letos še ne 
pozna poraza.

Roman Mežnar

ODBOJKARSKI KLUB MOZIRJE

Z dveh tekem brez točk
Mozirske odbojkarice, ki jih vodi David Skok, 

so na zadnjih dveh prvenstvenih kolih 2. DOL 
vzhod lige za ženske ostale praznih rok. Preteklo 
soboto so gostovale na Prevaljah, minulo pa so 
na domačem parketu gostile Slovenjgradčanke.

V Prevaljah, vsaj na papirju, realnih možnosti 
za zmago niso imele. Kljub temu so domačin-
kam, ki so trenutno na prvem mestu prvenstve-
ne lestvice, z borbeno igro in željo odvzele drugi 
niz, kaj več kot to pa jim ni uspelo. Končni rezul-
tat je bil tako 3:1 za Prevalje.

Na kaj več je Skok od igralk pričakoval za-
dnjo soboto, ko so prišle v goste dobro razigra-
ne odbojkarice iz Slovenj Gradca, a se zopet ni 
izšlo. Domačinke so gostujočim igralkam v prvi 
igri dobro parirale. Predvsem igra na mreži je bi-
la odlična. Zataknilo se je pri servisih, saj je kar 
šest žog pristalo v mreži. Ob toliko podarjenih 

žogah je zmago nerealno pričakovati. 
Drugi niz ni bil niti bleda senca prvega. Do-

mačinke so popolnoma popustile in dovolile go-
stjam, da so jim vsilile svojo igro. Odvzele so jim 
le osem točk. Tretji niz je prinesel boljšo igro in 
dolgo časa obetal zmago domačih igralk. Do 
dobljenih 17 točk so popolnoma obvladovale 
igro nasprotnic, ki so zaostajale tudi po pet točk. 
Od tam naprej je šlo vse navzdol. Pomanjkanje 
želje za zmago ali motivacije? Odgovora ni bilo, 
Slovenjgradčanke pa so se približevale točko za 
točko in na koncu dobile še tretji niz, tokrat z re-
zultatom 25:20.

Kljub porazu so Mozirjanke po koncu jesen-
skega dela ostale na petem mestu na lestvici, 
do četrtouvrščenih Šoštanjčank pa jih sedaj lo-
či kar devet točk.

Benjamin Kanjir

Nazarje : Ptuj 86:61 
(26:10, 22:15, 20:15, 18:21)

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Leto zaključili z 
zmago

V soboto so nazarski košarkarji na domačem 
parketu premagali Ptuj in s popolnim izkupič-
kom ostajajo še edina neporažena ekipa v ce-
lotni 4. SKL. Zgledu članske ekipe sledijo v mlaj-
ših selekcijah kluba, ki se lahko pohvalijo z lepi-
mi rezultati.

Sedmi krog 4. SKL vzhod 1 v Nazarjah je pri-
nesel prikaz v kakovostni razliki med domačini 
in gosti s Ptuja. Že na tekmi na Ptuju so bili bolj-
ši Nazarčani z 80:89. Kljub dejstvu, da je bil so-
botni nasprotnik še brez zmage v prvenstvu, so 
domači košarkarji resno pristopili k tekmi in že v 

prvi četrtini postavili stvari na svoje mesto z an-
gažirano igro v obrambni, ki so jo kronali s hitro 
igro in visoko razliko. Nekaterim igralcem iz pr-
ve peterke ni bilo treba več na parket, priložnost 
pa so dobro izkoristili drugi igralci in nadaljevali 
v podobnem stilu do konca tekme. 

To je bila že tretja tekma zapored, na kateri so 
Nazarčani dosegli 86 točk. S sedmo prvenstve-
no zmago so zaključili z nastopi v letošnjem le-
tu, zasedajo pa vrh lestvice 4. SKL vzhod 1. Na-
slednja tekma jih čaka 18. januarja proti Vra-
nom na Vranskem.

Po uspehih članske ekipe so se zgledovali tu-
di v mlajših selekcijah kluba, ki so v iztekajočem 
letu dosegli veliko dobrih rezultatov. Posebej ve-
lja izpostaviti selekcijo starejših pionirjev, ki je 
dosegla končno uvrstitev na 17.-18. mesto med 
77 ekipami v državnem prvenstvu za leto 2013.

Roman Mežnar

7. krog: Nazarje : Ptuj 86:61, Vojnik : Vra-
ni Vransko 92:64, Posavje Sevnica : Bistrica 
85:66.

Lestvica po 7. krogu: 1. Nazarje 14, 2. Voj-
nik 12, 3. Bistrica 11, 4. Posavje Sevnica 10, 
5. Vrani Vransko 9 6. Ptuj 7.

Malo se naučimo iz zmage, mnogo iz 
poraza. 

Japonski pregovor
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Kronika, Zahvale, Oglasi

Človek umira vse dni življenja,
še preden se zgodba neha.
Umirajo sanje, želje, hotenja
brez milosti, krivde in greha.

Uvenejo venci beli,
ugasnejo večne ljubezni,
praznota v srce se naseli
in zapustijo ga pesmi.

Potem pa začuda požene
v pušči zelena klica
in naenkrat ni več nobene
smrti, je nova resnica.

Tako stvarnica snuje
svoje večnostne sanje,
z njimi se nič ne končuje,
a vse je nadaljevanje.
                                (Tone Pavček)

ZAHVALA

poslovili smo se od drage mame, stare mame, sestre in tete

Rozalije RAKUN
rojene Stopar iz Nizke
17.6.1930 - 6.12.2013

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste mami in nam pomagali v tež-
kih trenutkih njenega odhajanja in odhoda med zvezde, trave, polja ...

Njeni domači

• TATOVI BAKRA NA DELU
Nazarje: V času med 7. in 9. decembrom so neznani storilci v no-

tranjosti kompleksa gradu Vrbovec v Nazarjah z nadstreška ukradli 
bakrene strešne obrobe.

Mozirje: 13. decembra je na policijsko postajo poklical občan in 
povedal, da so mu neznani storilci preko noči izvršili tatvina bakra z 
njegove hiše. Zmanjkalo je več metrov bakrenih žlebov in bakrenih 
obrob. Prav tako so bile na drugem objektu, ki se drži stanovanjske 
hiše, na hali, vidne sledi trganja žlebov, ki pa še niso bili ukradeni. 

• PO LES V TUJ GOZD 
Ter: 9. decembra je občanka obvestila dežurnega policista, da je 

v svojem gozdu v Teru zalotila gozdnega delavca, ki je tam opravljal 
sečnjo lesa. Ob cesti je bilo takrat že posekanih okoli 14 komadov 
smrekovih dreves in listavec. Policisti so opravili ogled kraja dejanja, 
zoper storilca pa bodo napisali kazensko ovadbo.

• OPOZORILA NA VLOM
Gornji Grad: 10. decembra je občanka iz Gornjega Grada poklica-

la na policijo in povedala, da so pri sosedu odprta vhodna vrata in 
da misli, da je bilo vlomljeno v hišo. Policisti so opravili ogled in ugo-
tovili, da je bilo res vlomljeno, iz notranjosti hiše pa po prvih podatkih 
ni bilo odnešenega ničesar.

• PRI PODIRANJU DREVESA SPROŽIL POŽAR
Planina: 10. decembra je občan v gozdu na območju Planine pri 

Ljubnem podiral drevesa, napadena od lubadarja. Pri tem si je v ju-
tranjem času zaradi mraza sredi gozda zakuril ogenj. Okrog 11. ure 
je v bližino kurišča podrl suho drevo, pri čemer je suha veja drevesa 
padla na kurišče, v katerem je še bila žerjavica. Zaradi tega je zago-
rela veja, požar pa se je razširil na okoliško suho travo in podrastje v 
velikosti približno deset krat deset metrov. Požar so omejili in pogasi-
li gasilci PGD Ljubno ob Savinji, Okonina in Radmirje. V zvezi požara 
bo na tožilstvo napisano poročilo, zoper občana pa še poročilo dru-
gemu prekrškovnemu organu v zvezi kršitve Uredbe o varstvu pred 
požarom v naravnem okolju. 

• TRČILI VOZILI
Nazarje: 13. decembra ob 16.25 uri sta na Lesarski cesti v Nazar-

jah trčili osebni vozili. Posredovali so gasilci PGD Nazarje, ki so poli-
ciji razsvetlili kraj dogodka, pomagali pri usmerjanju prometa, odklo-
pili akumulatorja na vozilih, posipali cestišče z vpojnim sredstvom in 
nudili pomoč pri nakladanju vlečni službi.

• VLOMILEC NA GRADBIŠČU 
Nazarje: V noči na 14. december je neznani storilec vlomil v grad-

beno uto na Samostanski poti v Nazarjah. S primernim orodjem je 
odlomil ključavnico obešanko in vstopil v leseno uto, ki stoji poleg 

novogradnje. Iz ute je odnesel več kosov električnega orodja. Nato 
je pregledal še notranjost novogradnje, odkoder ni odnesel ničesar. 
Vrednost odnešenega znaša okoli 800 evrov.

• ALKOHOL BOTROVAL NESREČAMA 
13. decembra so policisti na območju mozirske policijske postaje 

obravnavali prometni nesreči, ki sta se končali le z materialno škodo, 
v obeh pa sta bila povzročitelja pod vplivom alkohola. 

(Fotodokumentacija PGD Nazarje)

OBVESTILO BRALCEM
Bralce Savinjskih novic obveščamo, da je zaradi praznikov 25. in 

26. decembra rok za oddajo čestitk, zahval, malih oglasov in kupo-
nov za naj osebnost 2013 v ponedeljek, 23. decembra 2013, do 9. ure.
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Za razvedrilo

TONČK NI ŠEL PO CIGARETE MAJKU
Ondan sta se spričkala dva Lučana »oldtimerja«, 79-letni Franc 

Moličnik Majk (levi) ter glih en tolk prileten znani citrar Tončk Mlač-
nik, kdo bo koga po cigarete poslal. Majk je dejal: »Ti, Tonček itak ne 
kadiš …« Mlačnik pa nazaj: »Ti, Majk pa si še žnudrav, da bi ti jaz en-
ga prižgal, sploh pa si še v 79. letu, jaz pa bom glih zdej v osem-
desetemu. Ahte se me!« No, pa sta skup zapela tisto znano »Kam 
le cajt hiti, men ga dohiteti ni«, Tončk pa je zraven še drote pognal.

KATERI VINKO ŽE?
Vinko Jeraj, harmonikar: »Ko so ljudje slišali, da se bo v igri do-

godil bratomor, pa da bo igral Vinko Jeraj, so drli v dvorano. Res, da 
sem glasbenik že leta, ampak takega povpraševanja po meni, sploh 
na gledališkem debiju, res nisem pričakoval.«

Miran Žerovnik, stari maček gledaliških desk: »Ja, Vinko, ljudje so 
drli v dvorano, ker so mislili, da bo na harmoniko igral tvoj soime-
njak, rečiški župan. Vse je namreč zanimalo, ali se je talenta nale-
zel od svetovnega prvaka, uspešnega sokrajana, harmonikarja Pri-
moža Zvira.«

MALI LISTEK, VELIKO BESED
Gelca z Zavodnja (Ivo Tesovnik) po 15-minutnem šovu na odru: 

»Alenka, Alenka, nujno pridi na oder in mi preberi, kaj moram pove-
dati obiskovalcem.«

Alenka Mozgan, moderatorka dobrodelnega koncerta (desno): 
»Gelca, vse, kar bi morala povedati, je: »Želim vam vesele praznike«, 
ampak sedaj je, kar je. Drugič pa vprašaj, preden pričneš govoriti, in 
ne šele, ko poženeš korenine na odru.«

(Foto: ŠS)

(Foto: ŠS)

(Foto: JM)
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Križanka, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 52. številki SN

2013

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):
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 Petek,
20. december

ob 17.00. Center Rinka Solčava
Otvoritev božične razstave
ob 17.00. Športna dvorana Mozirje
Dobrodelna prireditev Vragolije na parketu
ob 17.00. Strelišče v Mozirju
Tekmovanje v streljanju z zračno puško
ob 18.00. OŠ Rečica ob Savinji
Odprtje razstave Družina, sveta družina, jaslice

Sobota,
21. december

ob 9.00. Center Rinka Solčava
Solsticijev pohod v Potočko zijalko
ob 16.00. Tržnica na mozirskem trgu
Božični bazar
ob 19.00. Kulturni dom Gornji Grad
Gledališka komedija Sleparja v krilu - premiera
ob 19.00. OŠ Lepa Njiva
Gledališka predstava
ob 19.00. Dom kulture Nazarje
Kino predstava Pisma sv. Nikolaju

Nedelja, 
22. december

ob 10.00. Cerkev sv. Jurija v Mozirju
Sprejem luči iz Betlehema
ob 15.00. Tržnica na mozirskem trgu
Božični bazar
ob 15.00 in 16.00. Kulturni dom Mozirje
Obisk Božička in predstava Škratove lumparije
ob 17.00. Laze pri Kokarjah
Prireditev Luč miru
ob 18.00. Kulturni dom Gornji Grad
Gledališka komedija Sleparja v krilu - ponovitev
ob 18.00. Dom kulture Nazarje
Gledališka komedija Pazi, mail!
ob 19.00. Cerkev sv. Mihaela v Šmihelu nad Mozirjem
Božični koncert

Ponedeljek, 
23. december

ob 18.00. Dom kulture Nazarje
Proslava ob dnevu samostojnosti

Torek,
24. december

ob 21.10. Center Rinka Solčava
Božična zgodba na prostem
ob 21.45. Cerkev Marije Snežne v Solčavi
Božična igra

Sreda,
25. december

ob 16.00. Center Rinka Solčava
Božični film
ob 17.00 in 18.30. Dol-Suha
Žive jaslice

Četrtek, 
26. december

ob 15.00. Kulturni dom Bočna
Božično-novoletni koncert
ob 17.00 in 18.30. Dol-Suha
Žive jaslice
ob 18.00. Kulturni dom Mozirje
Premiera družinske komedije Korenčkovi
ob 19.00. Cerkev sv. Lovrenca v Lučah
Božični koncert

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

◊	KOMBI	PREVOZI	–	TEVČ
Izleti, zaključki in KTMO; gsm 041/529-063; ter
◊	SKI	BOARD	SERVIS
raztegovanje smučarskih in ostalih čevljev, menjava zaponk – klip-
snov, posredništvo za Fischer in prodaja nove in rabljene smučar-
ske opreme. Gsm 041/529-063.

Vinko Tevč s.p., Praprotnikova 6, Mozirje.

◊	GEODETSKE	STORITVE
Izvajamo geodetske storitve: ureditev meje, parcelacija, vpis 
stavbe v kataster stavb, zakoličbe, geodetski posnetek,… GSM: 
031/337-478

Geoid d.o.o., Pisarna Gornji Grad, Attemsov trg 3, 3342 Gornji Grad.

◊	STEKLARSKA	DELAVNICA	TAMŠE,	MOZIRJE
Vsa obdelava stekla, več na www.steklarstvo-tamse.com ali na 
031/305-532.

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12, 3330 Mozirje.

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (menjava 
zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	SERVIS	OLJNIH	GORILNIKOV,	KOTLI	NA	DRVA	
in pelete Viadrus, peletni in uplinjevalni kotli na polena Atmos, pe-
letni gorilniki Etiks, regulacije ogrevanja Seltron, Buders, Firšt; gsm 
041/809-318. 

Aleš Hojnik s.p., Radmirje 98, Ljubno ob Savinji.

◊	PARKETARSTVO	TKALEC
polaganje parketa, laminata, PVC oblog, izdelava vzorcev in bor-
dur, izdelava lesenih teras, izdelava suhomontažnega estriha, ob-
novitev starih parketov; gsm 041/724-184.

Boštjan Tkalec s.p., Gotovlje 139 a, Žalec.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; 
Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	MONTAŽA	SATELITSKIH	SISTEMOV	–	POP	TV		
				IN	A	KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in KA-
NAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelitskih sis-
temov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in na-
prav na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	SLIKOPLESKARSTVO	TERGLAV
Beljenje notranjih površin in fasad, dekorativni opleski, izdelava 
izolacijskih fasad, delo na višini z dvižno košaro... tel. št. 03/572-
06-73, 041/216-214, www.terglav.si

Andrej Terglav s.p., Andraž 96 b, 3313 Polzela.

ŽIVALI – PRODAM 
Prodam bikca rs, težkega 170 kg; gsm 
051/256-986.
Prodam bikca simentalca, 250 kg težkega, 
in sivca, 140 kg težkega; gsm 031/404-865.
Prodam teličko čb, staro en teden; gsm 
041/783-489.
Prodam prašiče, težke od 100 do 200 kg; 
gsm 031/832-520.
Prodam prašiče, mesnate pasme, krmlje-
ne z doma pridelano hrano; gsm 041/619-
372 Fišar.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim vse vrste telic in krav za zakol; gsm 
031/832-520.

DRUGO – PRODAM
Hladno stiskano domače konopljino olje 
iz Zgornje Savinjske doline; gsm 041/657-
645.
Prodam domač česen in čebulo; gsm 
040/220-643.
Prodam domača orehova jedrca; gsm 
031/792-396.

Prodam domačo volno, sivo in belo prejo ter 
pletene nogavice; gsm 041/276-351.
Smuči klasične 168 cm z vezmi in pancer-
je št. 38 prodam za 49 eur; gsm 031/642-
353.
Prodam 2 klaftri suhih drv; gsm 041/220-
503.
Prodam suha mešana klaftrska drva, mo-
žna dostava in razrez, klaftra je 180 eur; 
gsm 031/515-112.
Prodam jesenovo klado za sekanje mesa; 
gsm 031/800-852.

DRUGO – KUPIM
Kupim letošnje seno ali otavo iz okolice Mo-
zirja; gsm 041/950-528.

Kupim moped znamke Tomos v kakršnem-
koli stanju; gsm 041/573-983.
Traktor in vso ostalo kmetijsko in gradbeno 
mehanizacijo v kakršnemkoli stanju kupim; 
gsm 031/736-727.

VOZILA IN OPREMA – PRODAM
Prodam 4 rabljene zimske gume z alu pla-
tišči, dim. 205/55/16; gsm 041/942-792.

OSEBNI STIKI
Podjetnik z otrokom, bolno materjo, ra-
bi zvesto žensko brez otrok, do 44 let; gsm 
041/552-344.
Iščem zvesto, mlado, življenjsko sopotnico; 
gsm 031/807-376.
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